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Wandale powalili tura
\\\ PIASECZNO

Rzeźba tura z piaseczyńskiego 
parku po raz kolejny została 
uszkodzona. Tym razem 
wandale całkowicie powalili 
tura.      

Z djęcie powalonego tura zamieściła 
na oficjalnym profilu na Faceboo-

ku wiceburmistrz Hanna Kułakowska-
-Michalak.

– Tur w parku pokonany. Nie dał 
rady wandalom – napisała. – Można się 
bawić, ale po co aż tak?

Wiceburmistrz poinformowała, że 
straż miejska zabezpiecza monitoring z 
miejsca zdarzenia. Okazuje się jednak, 
że w tym wypadku niewielki będzie z 
niego pożytek. 

– Niestety zdarzyło się tak niefor-
tunnie, że w sobotę, 2 lipca akurat ka-
mera ustawiona bezpośrednio na tura 
uległa awarii, która została zgłoszona 
do serwisu, ale w momencie zdarze-
nia jeszcze nie była naprawiona – po-
informował Urząd Gminy Piaseczno. 

Krótko mówiąc sprawcy nie zostaną 
namierzeni i ukarani, a koszty naprawy 
poniesie gmina.

\\\   Ciężki los lekkiego tura
Parkowy tur, choć jest jednym z 

największych piaseczyńskich odlewów 
rzeźb Józefa Wilkonia, ma wyjątkowo 
trudne życie. Mimo, że gmina zwracała 

uwagę, że są to jedynie puste w środku 
odlewy i służą ozdobie, jednak wiele 
osób nie przyjmuje tego do wiadomo-
ści. Do zdjęć na turze sadzane są nie 
tylko dzieci. Niejeden dorosły również 
chce mieć z nim zdjęcie. W 2019 roku 
tur stracił jeden z rogów. 

Tym razem tur został całkowicie oderwany od podłoża i przewrócony
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AKTUALNOŚCI

S7 do końca wakacji?
\\\ LESZNOWOLA

Generalna Dyrekcja Dróg 
Krajowych i Autostrad 
zapowiada oddanie do użytku 
lesznowolskiego odcinka 
trasy S7 pod koniec sierpnia. 
Pytanie, czy powiat zdąży  
do tej pory skończyć 
przebudowę ulicy Postępu?      

Odcinek trasy S7 od węzła Lesz-
nowola do lotniska jest już prak-

tycznie gotowy. Na jezdniach trwają 
ostatnie prace. Gotowa jest też więk-
szość dróg serwisowych i dojazdów. 
Wykonawcy pozostały prace porząd-
kowe, nasadzenia itp. Na razie jednak 
nową, pustą i szeroką drogą cieszą się 
okoliczni mieszkańcy, licznie jeżdżą-

cy tędy na rowerach czy rolkach oraz 
spacerujący po pustych drogach ser-
wisowych w sąsiedztwie łąk. GDDKiA 
zapowiada, że najbliższy Warszawie 
odcinek ekspresówki zostanie otwarty 
dla ruchu z końcem sierpnia. Teore-
tycznie cała trasa od obwodnicy Grójca 
miała być przejezdna w październiku 
br., ale patrząc na zaawansowanie 
prac na środkowym odcinku, wydaje 
się to mało realne. Jak poinformowała 
nas Małgorzata Tarnowska, rzecznik 
warszawskiego oddziału GDDKiA, wy-
konawca zgłosił roszczenia dotyczące 
wydłużenia terminu lub dodatkowych 
środków na realizację zadania.

– Termin może zostać przesunięty 
w sytuacji, gdy wykonawca uzasadni, 
że w czasie realizacji nastąpiły oko-
liczności, na które nie miał wpływu, 
a uniemożliwiły prowadzenie robót – 
mówi Tarnowska. – Na razie zgodnie 

z umową, jesienią br. droga powinna 
zyskać przejezdność.

Starosta Ksawery Gut zapewnia, że 
wykonawca przebudowy ulicy Postępu 
zdąży zrealizować prace do końca wa-
kacji. Wydaje się mało prawdopodob-
ne, żeby GDDKiA uruchomiło drogę, z 
której zjazd ma się odbywać na ulicę 
zamkniętą z powodu przebudowy, więc 
o terminie otwarcia ekspresówki zde-
cydują tak naprawdę postępy prac na 
drodze powiatowej. Trzeba przyznać, 
że postępy są widoczne, a wykonawca 
pracuje nawet w późnych godzinach 
popołudniowych.

\\\   Cały ruch na Postępu
Ruch z węzła Lesznowola, zgodnie 

z projektem, miał być skomunikowa-
ny przez nowy przebieg drogi woje-

wódzkiej 721, która ciągle jest jeszcze 
na etapie projektowania. Wobec tego 
cały ruch do i z węzła przejmie ul. Po-
stępu. Do czasu oddania środkowego 
odcinka S7 droga będzie się kończyła 
na węźle, więc ruch w kierunku Grójca 
będzie się odbywał drogą serwisową 
po zachodniej stronie ekspresówki, do 
ul. Słonecznej. Z kolei w kierunku Pia-
seczna samochody pojadą na wybudo-
wany przez GDDKiA fragment nowego 
przebiegu DW721 i zjadą do ulicy Po-
stępu, a następnie skierowane zostaną 
również do ulicy Słonecznej. Wjazd na 
ekspresówkę będzie się już w całości 
odbywał od ulicy Postępu. 

– Na nowo otwartym odcinku, po-
między węzłem Zamienie a węzłem 
Lesznowola w kierunku Piaseczna, 
zostanie dopuszczony wyłącznie ruch 
pojazdów osobowych do 3,5t – zapo-
wiada Małgorzata Tarnowska. Pytanie 
tylko, czy kierowcy ciężarówek będą 
tego zakazu przestrzegać. Do czasu 
dopuszczenia ruchu na całym budo-
wanym odcinku S7, od węzła Lotnisko 
do obwodnicy Grójca, z pewnością 
trzeba się liczyć z dodatkowymi utrud-
nieniami w okolicy węzłów Zamienie  
i Lesznowola. 

Tekst i zdjęcia Agnieszka Maj

Przebudowa ulicy Postępu idzie „pełną parą”

Wandale powalili tura
– Róg został złamany, kiedy grupa 

nastolatków próbowała zrobić sobie 
zdjęcie z turem – informował w maju 
2019 roku komendant straży miejskiej 
Mariusz Łodyga.  – Z nagrania wynika, 
że był to raczej przypadek. Prawdopo-
dobnie doszło do przeciążenia przy 
licznych niestety próbach „wieszania” 
się na rogach i w końcu element rzeźby 
został oderwany.

\\\   Sprawcy kolejny raz  
bezkarni

Kiedy mowa o całkowitym powale-
niu tura, który jednak jest dość solidnie 
zamontowany do gruntu, trudno raczej 

mówić o przypadku. To już trzeci raz, 
kiedy tur został uszkodzony. Za pierw-
szym razem, kiedy tur został powalony 
w 2018 roku okazało się, że… miejsca 
tego nie obejmowało „oko kamery”, bo 
ta była skierowana tak, żeby widzieć 
główną alejkę. Po tym incydencie zo-
stała zamontowana tak, by obejmować 
zarówno alejkę, jak i tura. Za drugim 
razem uznano, że był to nieszczęśliwy 
wypadek, a teraz… traf chce, że kamera 
akurat była zepsuta. 

\\\   Tur znów stanie w parku
Uszkodzona przez wandali rzeźba 

została zabezpieczona i czeka na na-

prawę przez pracowników firmy, która 
odlewała rzeźby Józefa Wilkonia.

– Liczymy na to, że uda się nieba-
wem ponownie zamontować tura w 
parku miejskim – informuje gmina. 
– Mamy też nadzieję, że mieszkańcy 
odwiedzający park będą raczej dbać o 
dobro wspólne, niż je niszczyć.  

A my po raz kolejny przypomina-
my, że zarówno tur, jak i lwice, hipcie, 
dziki i puma, to jedynie odlewy rzeźb 
i nie służą do tego by ich „dosiadać”, 
szarpać za uszy, rogi czy ogony. A zdję-
cie równie dobrze można zrobić sobie 
stojąc obok.

Agnieszka Zofia Piechowska

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Burmistrz liczy na to, że gmina 
odzyska utracone pieniądze  
– jeśli nie od oszustów,  
to od banków uczestniczących 
w niefortunnym przelewie. 
Te jednak nie poczuwają się 
do odpowiedzialności za błąd 
urzędników.         

B urmistrz Kazimierz Jańczuk py-
tany przez mieszkańców czy 

radnych o kwestię utraconych 5 mln 
zł kilkakrotnie powtarzał, że liczy na 
to, że finansową odpowiedzialność za 
stratę poniosą również banki uczest-
niczące w transakcji przelewu tej kwo-
ty na „fałszywą lokatę”. Sprawę tę w 
imieniu gminy Konstancin-Jeziorna 
prowadzi wynajęta kancelaria prawna, 
która przed ponad rokiem złożyła w tej 
sprawie pozew do Sądu Okręgowego  
w Warszawie. 

Zarówno obsługujący gminny ra-
chunek bankowy Bank Spółdzielczy 
w Piasecznie (z którego zostały prze-
lane pieniądze), jak i Credit Agricole, 
gdzie została założona pseudo loka-
ta, nie poczuwają się do winy w tej  
sprawie. 

– Władze gminy popełniły ewi-
dentny błąd i przelały 5 mln zł na nie-
znany sobie rachunek bankowy bez 
sprawdzenia wiarygodności odbiorcy. 
Teraz pan burmistrz próbuje przerzu-
cić odpowiedzialność za swój błąd na 
banki. My absolutnie nie zgadzamy 
się z tymi zarzutami i cieszymy się, że 
sprawę zbada sąd. Nie mamy żadnych 
wątpliwości, że wyrok potwierdzi, że to 
nie nasz bank jest winny utracie pub-
licznych środków przez gminę Kon-
stancin-Jeziorna – komentuje Przemy- 
sław Przybylski, rzecznik banku Credit 
Agricole. 

– Prowadzimy bankową obsługę 
Urzędu Gminy w Konstancinie-Jezior-
nie już dziesiątki lat i z początkiem 
2022 r. współpraca została przedłu-
żona. Jako instytucja zaufania pub-
licznego oraz przede wszystkim bank, 
jesteśmy zobligowani do zachowania 
tajemnicy dot. operacji realizowanych 
przez naszych klientów. Nadmieniamy, 
że banki realizują dyspozycje klientów 
bez obowiązku weryfikacji adresata 
przelewu. Sprawa badana jest przez 
sąd i czekamy na wyniki jego działa-
nia. Przychylamy się do stanowiska 
drugiego banku pokrzywdzonego wi-
zerunkowo zaistniałą sytuacją, czyli 

błędu po stronie urzędu. Przykre jest 
to, że po tylu latach udanej współpracy 
niesłusznie naruszane jest dobre imię 
Banku Spółdzielczego w Piasecznie.  
– odpowiedział Bank.

Czy sąd zdecyduje o odpowiedzial-
ności banków i konieczności zwrócenia 
5 mln złotych Konstancinowi-Jezior-
nie? Trudno powiedzieć. Zwłaszcza w 
sytuacji, gdy w wyniku wewnętrznej 
kontroli zostało już ustalone, że proce-
dury dotyczące zakładania lokat przez 
Gminę, nie zostały w tym przypadku 
do końca zachowane. Na razie jedyną 
osobą, która poniosła odpowiedzial-
ność (choć nie finansową), jest były już 
skarbnik gminy Dariusz Lipiec, który 
został odwołany ze stanowiska we 
wrześniu 2021 roku. To on bowiem wy-
brał lokatę zaoferowaną de facto przez 
oszusta i rekomendował wykonanie na 
nią przelewu.

Sprawą oszustwa zajmuje się Pro-
kuratura Rejonowa w Sieradzu przy 
współpracy z Wydziałem do Walki z 
Cyberprzestępczością Komendy Wo-
jewódzkiej w Łodzi. Informacji na te-
mat śledztwa na razie prokuratura nie 
ujawnia.

Agnieszka Maj

Czy gmina odzyska 5 mln zł?

Sprawą oszustwa  
zajmuje się Prokuratura 

Rejonowa w Sieradzu  
przy współpracy  

z Wydziałem do Walki 
z Cyberprzestępczością 

Komendy Wojewódzkiej 
w Łodzi

Postępy są widoczne,  
a wykonawca pracuje  

nawet w późnych 
godzinach 

popołudniowych

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ CISZYCA

Publikacja na jednym  
z warszawskich portali 
przyciągnęła dodatkowe tłumy 
na plażę w Ciszycy. Gmina 
Konstancin-Jeziorna i RDOŚ 
przypominają, że to teren 
rezerwatu z zakazem wstępu. 
Nikt jednak nie egzekwuje 
jego przestrzegania.       

Od lat plaża w Ciszycy cieszy się w 
sezonie dużą popularnością wśród 

lokalnych mieszkańców i „wtajemni-
czonych” Warszawiaków. Z roku na rok 
wzdłuż wału przeciwpowodziowego i 
drogi prowadzącej tu z Konstancina-
-Jeziorny wydłużał się ciąg zaparko- 
wanych samochodów. Na miejscu daw-
nego pola kapusty przy jednym z wejść 
na plażę powstał nawet sezonowy par-
king płatny. Prawdziwy „najazd” nastą-
pił jednak w drugiej połowie czerwca 
br. po publikacji na jednym z portali ar-
tykułu o „oddalonej zaledwie o 10 km 

od Warszawy plaży jak na Malediwach”. 
Jak to zwykle bywa, wpisy reklamują-
ce wspaniała plażę pojawiły się też w 
innych mediach i tłumy Warszawia-
ków postanowiły przetestować „raj-
ską plażę”. I nowi, i starzy bywalcy bez 
mrugnięcia okiem ignorują informację 
o tym, że jest to teren rezerwatu Wyspy 
Świderskie i w związku z tym obowią-
zuje tu zakaz wstępu. 

\\\   Śmiecą, hałasują,  
zadeptują

O tym problemie pisaliśmy już la-
tem 2020 roku. A zaczęło się od kwe-
stii zalegających przy wale przeciwpo-
wodziowym po każdym weekendzie 
śmieci. Wówczas okazało się, że odpo-
wiedzialność za dbanie o porządek w 
tym miejscu różne służby przerzucają 
na siebie nawzajem. Nad rezerwatem 
czuwa Regionalny Dyrektor Ochrony 
Środowiska w Warszawie, ale sprząta-
niem śmieci jego zdaniem powinny się 
zajmować gminy. Burmistrz Kazimierz 
Jańczuk powiedział nam wówczas, że 

teren należy de facto do Wód Polskich 
i to one powinny sprzątać, a ponieważ 
tego nie robią, to rzeczywiście śmie-
ci raz w tygodniu sprzątane są przez 
gminę.

Śmieci to tylko skutek uboczny 
imprezowania przez całe weekendy 
w… rezerwacie przyrody. Psy, ogniska, 
grille, głośna muzyka. A to wszystko w 
rezerwacie, który ma chronić siedliska 
ptaków. 

\\\   Kto egzekwuje zakaz?
Nadzór nad przestrzeganiem prze-

pisów dotyczących przebywania i za-
chowania ludzi na terenie rezerwatu 
to zadanie RDOŚ.

– Z uwagi na fakt, że RDOŚ w War-
szawie nie posiada kompetencji ani 
służb uprawnionych do kontroli prze-
strzegania obowiązujących na terenie 
rezerwatów przepisów, wszystkie zgło-
szenia dotyczące naruszenia zakazów 
obowiązujących w rezerwacie należy 
kierować na policję oraz straż miejską 
– poinformowała naszą redakcję dwa 
lata temu rzecznik RDOŚ Agata Anto-
nowicz. - Rezerwat przyrody Wyspy 
Świderskie regularnie jest lustrowany 
przez pracowników RDOŚ w Warsza-
wie, a zgłoszenia dotyczące łamania 
obowiązujących w nim przepisów (w 

tym zaśmiecania) były w przeszłości 
przekazywane zarówno na policję, jak 
i do gminy Konstancin – Jeziorna – za-
pewniła.

Krótko mówiąc teoretycznie nad-
zór nad przestrzeganiem zakazu wstę-
pu do rezerwatu sprawuje RDOŚ. Ale w 
praktyce interweniować może policja 
albo straż miejska. Kiedy zapytaliśmy 
straż miejską w Konstancinie-Jeziornie 

o to, czy takie interwencje były podej-
mowane, usłyszeliśmy, że nie było zgło-
szeń w tej sprawie. Policja na razie na 
nasze pytanie nie odpowiedziała.

\\\   Czy apele wystarczą?
Po publikacjach w mediach i na 

portalach społecznościowych o „raj-
skiej plaży w Ciszycy” RDOŚ opubli-
kował komunikat przypominający o 
tym, że to rezerwat z zakazem wstępu. 
Informację na ten temat zamieściła na 
swojej stronie również gmina Konstan-
cin-Jeziorna. Czy jednak te komunikaty 
cokolwiek zmienią? Tablice informu-
jące o tym, że za wałem znajduje się 
rezerwat przyrody są duże i wyraźne. 
Jak widać na „plażowiczach” nie robi to 
większego wrażenia. I nic się nie zmieni 
dopóki ktoś nie zacznie egzekwować 
zakazu wstępu na ten teren. 

Agnieszka Maj

AKTUALNOŚCI

W programie imprezy znalazły się niezwykłe pokazy wyjątkowych gości, niepowtarzal-
ny klimat i wspaniała zabawa, a wszystko to po raz pierwszy w ogromnym namiocie cyrko-
wym. – Chcemy uczynić te kilka dni świętem iluzji i dać naszym gościom nie tylko szansę, 
aby zobaczyli najlepszych mistrzów estrady w akcji, ale też spotkali się z nimi i porozmawiali 
o ich niezwykłej pasji – mówi Marek Szczypek, prezes zarządu Farma Iluzji Sp. z o.o.

W piątek wystąpi Kacper Mysiorek, pokazujący jak uwolnić się z kaftanu bezpieczeń-
stwa oraz Patrycja Lipińska, która potrafi wyczarować balonowe cuda. Na zakończenie 
dnia widzów zaskoczy występ aktora Wojciecha Rotowskiego. Sobota będzie dniem z kid 
performerami, którzy zaprezentują programy dedykowane dzieciom. Będą to m.in. Pan 
Magiczny, Marta Julia Skoczek oraz niezwykły tik-tokerowiecPan Buźka. 

W niedzielę w ramach wielkiego finału wystąpi Maciej Pęda – człowiek-petarda, naj-
lepszy w Polsce iluzjonista-standuper, będzie można podziwiać dosłownie plującego 
ogniem Marcina Styczyńskiego, czyli EXa, a na koniec odbędzie się niesamowity pokaz 
iluzji w wykonaniu arcymistrza Łukasza Granta. Grant ma na swoim koncie występ obok 
znakomitych iluzjonistów z całego świata. Niedziela będzie też okazją, aby spotkać się  
z artystami i zdobyć ich autografy. 

Podczas festiwalu do dyspozycji gości (bez dodatkowych opłat) będzie cały park roz-
rywki, w tym otwarta w tym sezonie piaszczysta Strefa Ochłody z leżakami plażowymi, 
basenem i brodzikiem. 

Więcej informacji o wydarzeniu oraz bilety dostępne na www.festiwaliluzji.pl. 

RABAT na bilety!!! 
Z tym kuponem 10% zniżki 

na zakupy w kasie Parku Farmy Iluzji
Dla kupujących bilety on-line: zniżka 10% – kod „PRZEGLĄD”

Wielkie święto iluzji 
Chcesz poczuć magię iluzji?  
Już w najbliższy weekend (15-17 lipca)  
w Parku Edukacji i Rozrywki „Farma  
Iluzji” odbędzie się największy  
w Polsce Festiwal Sztuki Iluzji.

FARMA ILUZJI Park Edukacji i Rozrywki, Mościska 9 k. / Woli Życkiej , 08-455 Trojanów

Rezerwat bez ochrony

Tablice informujące o terenie rezerwatu znajdują się przy zejściach na plaże

Stół, butelka po piwie świadczą o tym,  
że na plaży organizowane są pikniki
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Śmieci to tylko skutek 
uboczny imprezowania 

przez całe weekendy w… 
rezerwacie przyrody

dokończenie ze str. 1
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\\\ PIASECZNO

Budynek Domu Seniora  
w Piasecznie jest już gotowy, 
ale miasto potrzebuje jeszcze 
kilku miesięcy na jego 
uruchomienie.       

J ak się dowiedzieliśmy, zakończyły 
się już prace budowlane, ale w przy-

gotowaniu jest dokumentacja, która 
pozwoli formalnie utworzyć Dzienny 
Dom Pomocy Społecznej. Chodzi m.in. 
o regulamin placówki oraz uchwałę, 
która włączy ją w struktury Miejsko-
-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecz-
nej. – Kolejnym krokiem będzie wypo-
sażenie budynku w niezbędny sprzęt, 
meble, materiały itp., w celu przygo-
towania jak najkorzystniejszej oferty 
usługowej dla naszych mieszkańców 
– informuje Hanna Kułakowska-Mi- 
chalak, wiceburmistrz Piaseczna. – 
Ostatnim etapem będzie rekrutacja 
pracowników i uczestników Dziennego 
Domu. Z uwagi na trwające postępo-
wania wynikające z aktów prawnych 
trudno jednoznacznie stwierdzić, kiedy 
nastąpi przyjęcie pierwszych seniorów. 
Jednakże obecnie realnym terminem 
wydaje się październik bieżącego roku 
– dodaje wiceburmistrz. 

\\\   Dostosowany do potrzeb
Z usług ośrodka wsparcia będą 

mogły korzystać osoby w wieku 60+, 
nieaktywne zawodowo, samodzielne 
lub z ograniczeniami w samodzielnym 
funkcjonowaniu, które ze względu na 
wiek, chorobę lub niepełnosprawność 
nie wymagają indywidualnego, stałego 
wsparcia opiekunów i wyrażają goto-
wość skorzystania z instytucjonalnego 
wsparcia w zakresie integracji społecz-
nej. – Wstępnie przewidujemy od 50 

do 80 miejsc miesięcznie dla stałych 
uczestników, czyli tyle osób może przy-
chodzić codziennie i korzystać z oferty 
Dziennego Domu Pomocy Społecznej 
– dodaje Kułakowska-Michalak. 

Do dyspozycji seniorów będzie po-
nad 800 mkw. powierzchni, dostoso-
wanej do potrzeb osób o ograniczonej 
sprawności oraz niepełnosprawnych, 

w tym między innymi: sala widowisko-
wo-szkoleniowa, pomieszczenia klu-
bowe i dydaktyczne, sala do ćwiczeń, 
pokoje do terapii indywidualnej lub 
poradnictwa, pokój wypoczynkowy z 
miejscami do leżenia i pokój zabiego-
wo-pielęgniarski. Pobyt w Dziennym 
Domu Pomocy zapewni seniorom 
wsparcie w postaci zajęć usprawniają-
cych ruchowo oraz rehabilitacyjnych, 
zajęć kreatywnych i edukacyjnych, po-

rad specjalistycznych (psychologicz-
ne, prawne) oraz innych zajęć i usług, 
które będą dostosowane do potrzeb 
uczestników, rozwijając ich pasje czy 
zainteresowania. 

Dom Seniora ma być także miej-
scem dostępu do kultury i rekreacji. 
Przy placówce powstał duży taras oraz 
teren zielony, gdzie w sezonie wiosen-
no-letnim będą mogły odbywać się za-
jęcia plenerowe.

\\\   Zasady finansowania  
i zwalniania

Seniorzy zamieszkujący na terenie 
gminy Piaseczno będą kierowani do 
placówki na podstawie decyzji MGOPS. 
Usługi realizowane w Dziennym Domu 
Pomocy Społecznej będą odpłatne, z 
możliwością częściowego lub całko-
witego zwolnienia z opłat. Ich wyso-
kość będzie ustalana w drodze decyzji 
administracyjnej z uwzględnieniem 
indywidualnej sytuacji materialnej i 
rodzinnej seniora. Zasady finansowa-
nia i zwalniania z opłat określi uchwała 
rady miejskiej.

Szczegółowe informacje na te-
mat rozpoczęcia naboru uczestników 
Dziennego Domu będą na bieżąco 
publikowane na stronie internetowej 
gminy Piaseczno oraz Miejsko-Gmin-
nego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Piasecznie. Informacja o rozpoczęciu 
naboru zostanie również zamieszczona 
w gablotach informacyjnych zlokalizo-
wanych na terenie gminy.

Budynek Domu Seniora powstał 
w miejscu, w którym przez wiele lat 
działało gminne przedszkole. Obiekt 
nie nadawał się do adaptacji, a jego mo-
dernizacja była nieopłacalna, dlatego 
placówkę dla dzieci przeniesiono do 
Centrum Edukacyjno-Multimedialne-
go. Stary budynek zburzono, a w jego 
miejsce wybudowano nowoczesny 
obiekt dedykowany seniorom. Inwe-
stycja kosztowała 10,5 mln złotych. – 
Jego budowa jest odpowiedzią na jedno 
z większych wyzwań współczesności, 
czyli gwałtowne starzenie się społe-
czeństwa – podsumowuje Hanna Ku-
łakowska-Michalak.

Anna Żuber

\\\ LESZNOWOLA

Jajka od „szczęśliwych kur” 
można już kupić  
przez 24 godziny na dobę.  
W Lesznowoli stanął pierwszy 
w okolicy jajomat.       

J ako pierwsze w Polsce pojawiły się 
prawdopodobnie automaty, w któ-

rych można było kupić słodycze czy 
napoje. Potem narodziły się bankoma-
ty, automaty do zakupu różnego rodza-
ju biletów, wydawania numerków w 
instytucjach, a stosunkowo niedawno 
przyszła era automatów do odbioru 
paczek. Na zachodzie popularne są 
również automaty, w których można 

kupić środki higieniczne, podstawowe 
kosmetyki czy prezerwatywy. Można 
je spotkać w publicznych toaletach, 
hotelach czy nawet szkołach. Ostatnio 
w kraju pojawiły się zaś… jajomaty, a 
jeden z nich stanął pod koniec czerwca 
w Lesznowoli. Automat do sprzedaży 
jajek pojawił się obok jednego z gospo-
darstw przy ul. Jedności. Właściciele 

od jakiegoś czasu handlują jajkami od 
swoich kur zielononóżek. Wraz z ros-
nącą w społeczeństwie świadomością 
tego, w jaki sposób pożywienie zostało 
wyprodukowane, zarówno ze względu 
na jego walory smakowe i zdrowotne, 
jak i troskę o los zwierząt, rośnie zapo-
trzebowanie m.in. na jajka od kur żyją-
cych w naturalnych warunkach. Rów-
nież takich, które żywione są dobrą 
paszą i bez antybiotyków. Właściciele 
jajomatu z Lesznowoli najpierw jajka-
mi od swoich kur, karmionych głów-
nie zbożami i roślinami samodzielnie 
wyhodowanymi, dzielili się z rodziną 
i znajomymi. Potem zainteresowali się 
nimi również sąsiedzi, popularność 
„kurnika” rosła, aż w końcu właścicie-

le zdecydowali się na zakup jajomatu. 
Urządzenie jest niezwykle proste w 

obsłudze i pozwala kupić świeże wiej-
skie jajka o dowolnej porze. Płacić moż-
na kartą lub gotówką (monetami). Cena 
jajek zależy od ich rozmiaru i mieści się 
w widełkach 10-15 zł za opakowanie

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Dom seniora najpewniej 
w październiku

Pierwszy jajomat 
w okolicy

W ogródku przy Domu Seniora będą odbywać się zajęcia plenerowe

Obsługa jajomatu nie nastręcza trudności

Miasto musi jeszcze 
wyposażyć placówkę 

oraz zrekrutować 
pracowników
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URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

P R O M O C J A

Mandaty dla rowerzystów 
łamiących przepisy

Zazieleniamy ulicę 
Kościuszki

Wiosną urzędnicy Gminy Piaseczno wraz z policjantami i strażnikami 
miejskimi prowadzili na ulicach gminy cykl akcji, które miały na celu przy- 
pominanie rowerzystom o przepisach ruchu drogowego. Rowerowymi 
gadżetami nagradzali tych, którzy stosowali się do przepisów i prawidło- 
wo korzystali z przygotowanej dla nich infrastruktury. Na rynku odbył się 
również Piknik Rowerowy, gdzie zarówno dzieci, młodzież, jak i dorośli 
mogli przypomnieć sobie zasady ruchu drogowego w zakresie dotyczą-
cym rowerzystów. Na stronie internetowej gminy można znaleźć infor-
macje na temat zasad korzystania z nowego oznakowania drogowego, 
które pojawiło się w ostatnich latach w Piasecznie.

Broszura „Rowerowe Piaseczno”
Gmina przygotowała również specjalną broszurę, którą można pobrać 

w wersji elektronicznej na stronie www.piaseczno.eu. Warto się z nią 
zapoznać, przypomnieć sobie przepisy i się do nich stosować ze względu 
na bezpieczeństwo wszystkich uczestników ruchu, ale również po to, by 
uniknąć kary.

Niestety nie wszyscy rowerzyści prawidłowo korzystają z infrastruk-
tury. Zdarzają się przypadki jeżdżenia pod prąd drogami rowerowymi 
przeznaczonymi dla jednego kierunku ruchu. Np. na ulicy Puławskiej jest 
pas rowerowy dla ruchu w kierunku ul. Kościuszki oraz ścieżka rowerowa 
dla kierunku przeciwnego. Na ulicy Kilińskiego/ Sierakowskiego z kolei pas 
rowerowy prowadzi tylko w kierunku obowiązującym kierowców, czyli  
z południa na północ. Niestety przypadków jazdy pod prąd jest sporo. 
Nagminne jest również przejeżdżanie przez przejście dla pieszych, pod-
czas gdy rowerzysta ma obowiązek zsiąść z roweru i przeprowadzić go 
przez przejście, jeśli obok niego nie prowadzi przejazd rowerowy. Kolej- 
nym problemem jest jazda po chodniku. Rowerzysta ma obowiązek 
korzystać ze ścieżki czy pasa rowerowego, jeśli taki znajduje się wzdłuż 

drogi, a jeśli nie – powinien jechać po ulicy. Wyjątkiem jest jazda w roli 
opiekuna dziecka do lat 10, wówczas dopuszczona jest jazda po chodniku, 
oczywiście z zapewnieniem pierwszeństwa pieszym. Nie brakuje jednak 
rowerzystów jadących po chodniku, tuż obok pasa rowerowego. Zacho- 
wania takie będą karane przez strażników miejskich oraz policjantów. 

Mandat do 200 zł
Pierwsze akcje policji i straży miejskiej nakierowane na kontrolę 

przestrzegania przepisów przez rowerzystów już za nami. Kontrolujący 
wystawili łącznie kilkadziesiąt mandatów. Rowerzyści łamiący przepisy 
muszą się liczyć z mandatem w wysokości do 200 zł. Straż miejska zapo- 
wiada, że kontrole będą systematyczne a rowerzyści łamiący przepisy nie 
mogą liczyć na ich pobłażliwość.

Trwa modernizacja kolejnego odcinka głównej ulicy miasta. Na odcinku od 
skrzyżowania z ulicą Jana Pawła II/Chyliczkowską aż do skweru Kisiela droga zyska 
nową nawierzchnię, estetyczne szerokie chodniki, pas rowerowy i liczne nowe na-
sadzenia.

W poniedziałek 4 lipca 2022 r. rozpoczęło się sadzenie drzew i krzewów na odcin-
ku od placu Piłsudskiego do skweru Kisiela. Łącznie posadzonych zostało 19 drzew 
– 7 sztuk glediczii trójcierniowej oraz 12 sztuk głogu Lavallea’a. Pas zieleni ozdo-
biło 340 sztuk Lilaka Meyera i 365 sztuk krzewów róży „Fairy”. Posadzone zostaną 
również liczne byliny, trawy ozdobne oraz czosnek ozdobny. 

Działania te nie tylko poprawiają wygląd miasta, ale też mieszczą się w założe- 
niach programu #Piaseczno dla klimatu. 

– W związku z wyzwaniami klimatycznymi staramy się, aby każda nowa inwes- 
tycja drogowa wpisywała się w działania, które przygotowują miasto m.in. na coraz 
bardziej gorące i burzowe lata – mówi burmistrz Piaseczna Daniel Putkiewicz.

Modernizowany fragment ulicy Puławskiej oraz Kościuszki powinien zostać  
otwarty dla ruchu pod koniec lipca br.

Po akcjach edukacyjno-promocyjnych dotyczących nowej infrastruktury rowerowej, 
przyszedł czas na egzekwowanie od rowerzystów przestrzegania przepisów.  

Kontrole w tym zakresie prowadzą zarówno strażnicy miejscy, jak i policjanci.

Główna ulica miasta dzięki przebudowie zyskała 
również nowe nasadzenia – zarówno duże 

drzewa, jak i ponad 700 krzewów, byliny i trawy.

Targowisko otrze się o sąd?
\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Rada Miejska uchwaliła plan 
dla terenów tzw. żeberka. 
Mieszkańcy nadal są przeciwni 
pomysłowi utworzenia 
tam targowiska miejskiego. 
Zapowiadają nawet pójście  
do sądu, jeśli samorząd będzie 
się przy tym pomyśle upierał.       

P omysł, by zamiast planowanego 
na przykolejowym terenie przy ul. 

Świetlicowej węzła przesiadkowego 
utworzyć targowisko pojawił się rok 
temu. I zaskoczył wielu mieszkań-
ców, a nawet radnych. Część z nich 
od początku zwracała uwagę, że ze 
względów komunikacyjnych nie jest 
to najszczęśliwsza lokalizacja. Do tego 
z przeprowadzonych przez stowarzy-
szenie Nasz Konstancin ankiet jasno 
wynika, że klienci targu zdecydowanie 
opowiadają się za pozostawieniem tar-
gowiska w obecnej lokalizacji (74%), a 
jedynie zmodernizowaniem go tak, by 
nie trzeba było tonąć w błocie i parko-
wać, gdzie popadnie. Dyskusji na temat 
planów utworzenia nowego targowi-
ska podczas posiedzeń Komisji Polityki 
Przestrzennej i Spraw Komunalnych 
oraz na sesjach, było przez ostatni rok 
sporo. Mimo wyraźnego oporu miesz-
kańców, radni zdecydowali jednak, 

że zmiana miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego w taki 
sposób, by dopuszczał na tym terenie 
utworzenie placu targowego, powinna 
dojść do skutku. 

\\\   Teren wielofunkcyjny
Radni i burmistrz argumentują, 

że na „żeberku” ma powstać plac wie-
lofunkcyjny, a dodatkowo nie ma po-
rozumienia z właścicielem obecnego 
targowiska. Funkcjonuje ono bowiem 
na terenie prywatnym. 

– My nie zamykamy istniejącego 
targowiska, my tworzymy nowe miej-
sce, a sprzedający i kupujący będą de-
cydować, gdzie będą chcieli iść i które 
targowisko wygra – mówiła Anna Bo-
rowska, przewodnicząca Komisji Ładu 
Przestrzennego i Spraw Komunalnych, 
podczas czerwcowego posiedzenia ko-
misji.

– Sprawdzenie w boju jest bar-
dzo fajne, ale na to wydacie państwo 
pieniądze rzędu 10 mln zł. A co, jeśli 
mieszkańcy wybiorą stare targowi-
sko? – zauważył Michał Wiśniewski 
ze stowarzyszenia Nasz Konstancin. 
Zauważył, że ulica Warszawska jest już 
obciążona ruchem o natężeniu 23 tys. 
pojazdów na dobę i dodatkowy ruch 
na targowisko oznacza paraliż drogi, 
którą tysiące mieszkańców dojeżdża 
do Warszawy. 

Ku zaskoczeniu mieszkańców, na 
wniosek burmistrza zwołana została 
sesja nadzwyczajna, podczas której 
Rada Miejska miała uchwalić MPZP 
dla rejonu ul. Świetlicowej. Radni od-
rzucili uwagi do planu, w tym tę, pod 
którą podpisało się 39 osób. Wniosko-
dawcy przekonywali, że władze miasta 
powinny przeprowadzić konsultacje 
z mieszkańcami w sprawie pomysłu 
utworzenia tam targowiska i optowali 
za wykorzystaniem terenu tzw. żeberka 
na tereny rekreacyjne lub zieleń miej-
ską, zgodnie z obowiązującym planem. 

\\\   „To godzi w nasz  
interes prawny”

Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Agata Wilczek, wyjątkowo udzieliła 
głosu przedstawicielowi mieszkańców 
domów zlokalizowanych w sąsiedztwie 
planowanej inwestycji.

– My tego nie odpuścimy i na-
prawdę pójdziemy do sądu, jeśli bę-
dziecie próbowali nas uszczęśliwić na 
siłę targowiskiem – powiedział jeden 
z mieszkańców. – Zakorkujecie nam 
osiedle. Będziemy mieli samochody na 
naszych podjazdach, hałas, zanieczysz-
czenie środowiska, szczury latające po 
naszych posesjach. My tego nie chcemy! 
Obiekty sportowe tak, zieleń miejska 
tak, targowisko nie! To jest działanie, 
które godzi w nasz interes prawny – 
podkreślił. Zwrócił również uwagę 
na fakt, że parkujące i usiłujące doje-

chać do targowiska samochody mogą 
skutecznie utrudnić strażakom z OSP 
Konstancin-Jeziorna wyjazd na akcję.

Ostatecznie radni uchwalili MPZP 
większością 15 głosów za, przeciw był 
jedynie radny Bogusław Komosa.

Komisja Ładu Przestrzennego i 
Spraw Komunalnych zawnioskowała 
do burmistrza o zorganizowanie spot-
kania z mieszkańcami na temat zago-
spodarowania terenu tzw. „żeberka”,  
w tym jego funkcji handlowej.

Agnieszka Maj

Nowa lokalizacja targowiska budzi opór między innymi najbliższych  
sąsiadów terenów przy ul. Świetlicowej
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„My tego nie odpuścimy 
i naprawdę pójdziemy 
do sądu, jeśli będziecie 

próbowali nas 
uszczęśliwić na siłę 

targowiskiem”
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20 oddziałów własnych, które prowadzą zajęcia w ponad  
50 placówkach oświatowych i 2 jednostki franczyzowe działają-
ce w ponad 30 placówkach - wszystkie zlokalizowane na terenie 
województwa mazowieckiego. KS Alpha Gym działa na rynku 
od 4 lat i oferuje zajęcia ogólnorozwojowe dla dzieci i młodzieży,  
z elementami gimnastyki i akrobatyki, dysponuje autorskim pro-
gramem zajęć, które prowadzone są w przedszkolach, szkołach  
i obiektach sportowych. 

Jesteśmy przekonani, że dziecko sprawne fizycznie – to dziecko, 
które ma poczucie własnej wartości, jest pewne siebie i potrafi 
poradzić sobie w każdej sytuacji – to motto, które od lat przyświeca 
Alpha Gym w rozwoju.

Dołącz do nas i baw się dobrze!
Nasze zajęcia to nie tylko ćwiczenia fizyczne ukierunkowane 

na naukę akrobacji, poprawę kondycji i zapobieganie wadom 
postawy. Równie ważne jest dla nas wzmacnianie pozytywnych 
efektów związanych z wysiłkiem fizycznym, zwanych potocznie 
dobrą zabawą!

Zajęcia w KS Alpha Gym podwyższają sprawność, nie tylko 
fizyczną ale również wzmacniają koncentrację i odporność na stres. 
Dzieci biorące udział w zajęciach są grzeczniejsze i szybciej się uczą.

 
Współpraca z Alpha Gym

W drugiej połowie 2022 r. KS Alpha Gym rozpoczął ekspansję 
na rynek ogólnopolski. Oferta oparta na zamyśle franczyzy spo-
łecznej skierowana jest do ludzi młodych, chcących zaangażować 
się w pełni w pracę, która przyniesie w dość krótkim czasie znaczne 
profity finansowe. Na start w tym biznesie wystarczy naprawdę 
niewielka kwota.

Poszukujemy do współpracy przede wszystkim młodych i za- 
angażowanych ludzi, z dobrą energią, którzy mają w życiu styczność 
ze sportem, np. pracują bądź pracowali w charakterze trenera, 
animatora czy nawet w sklepie sportowym. Oczywiście nie wyklu-
czamy osób starszych, z większym doświadczeniem biznesowym 
czy branżowym, ale nie jest to warunek konieczny. Bardzo ważne 
są natomiast umiejętności komunikacyjne i umiejętności budowa- 
nia dobrych relacji międzyludzkich, które są niezbędne przy pracy 
z dziećmi, z rodzicami dzieci, a także przy kontaktach np. z dyrekto-
rami placówek, w których będą odbywać się zajęcia – mówi Jakub 
Zieliński, prezes spółki Alpha Academy, która jest franczyzodawcą 
konceptu Alpha Gym.

Najlepszym momentem na start w tym biznesie jest oczywiście 
początek roku szkolnego, dlatego wszyscy potencjalni franczy-
zobiorcy powinni spieszyć się z podjęciem decyzji tak, by zdążyć 
uruchomić swój oddział we wrześniu lub najpóźniej w paździer-
niku. Kolejnym odpowiednim terminem jest dopiero początek  
II semestru, czyli luty.

Kontakt: Jakub Zieliński, jakub@alpha-gym.pl, tel. 506 146 036

Zajęcia sportowe, 
gdzie w parze z aktywnością fizyczną 
idą uśmiech i wspaniała zabawa!
Aktywne zajęcia sportowe i taneczne z uśmiechem 
na twarzy dzieci, zawsze pozytywna energia,  
doświadczona zaangażowana kadra i rodzinna  
atmosfera. To wszystko wyróżnia Klub Sportowy  
Alpha Gym i Klub Sportowy Gold Sport.

      

INFORMACJA
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 1899 ze zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.eu, zamieszczone zostały wykazy dot.:
1.  wynajęcia na czas oznaczony na okres od dnia 01.07.2022 r. do dnia 30.06.2025 r. części działki  

nr 904, obr. Zalesie Górne, poł. przy ul. Zaczarowanej Róży, o pow. 253 m2, z przeznaczeniem 
pod teren zieleni i ciąg komunikacyjny.

2.  użyczenia na czas nieoznaczony części działki nr 334 obr. Henryków-Urocze, gm. Piaseczno, przy 
ul. Mokrej o pow. 8.322 m2, z przeznaczeniem na prowadzenie działalności stautowej Gminnego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji.

3.  wynajęcia na czas oznaczony na okres od dnia 01.07.2022 r. do dnia 30.06.2023 r. części działki  
nr 15, obr. 39, m. Piaseczno, poł. przy ul. Wojska Polskiego, o pow. 883,14 m2, z przeznaczeniem 
pod składowanie i zaplecze budowy.

Wykazy zostały podane do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia,  
tj. od dnia 13.07.2022 r.

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

\\\ LESZNOWOLA

Lesznowola będzie korzystać 
z zaawansowanych 
dronów, które umożliwią 
m.in. monitoring czystości 
powietrza czy dostarczenie 
defibrylatora na miejsce 
wypadku.         

K onsorcjum gmin Lesznowola i 
Nadarzyn to jeden z trzech zwy-

cięzców konkursu ogłoszonego przez 
Polską Agencję Żeglugi Powietrznej 
(PAŻP) na udział we wdrażaniu usługi 

„Zaawansowane loty bezzałogowych 
statków powietrznych na szeroką 
skalę”, współfinansowanej ze środ-
ków Unii Europejskiej w ramach Pro-
gramu Operacyjnego Polska Cyfrowa  
na lata 2014-2020. Pilotażowy pro-
gram dla samorządów pod roboczą 
nazwą „Polska dronowa” ma na celu 
pokazanie, w jaki sposób bezzałogo-
we statki powietrzne mogą wspierać 
działania samorządów w różnych 
obszarach. Drony, które kojarzą nam 

się głównie z działaniami wojskowy-
mi, robieniem zdjęć oraz kręceniem 
filmów, mogą być wykorzystywa-
ne również do wielu innych celów. 
Takie zaawansowane usługi PAŻP bę-
dzie testowała w 8 samorządach w Pol-
sce, które aplikowały w konkursie jako 
konsorcja co najmniej dwóch gmin.  

\\\   Szerokie zastosowania
– Dziś dla Lesznowoli i Nadarzy-

na oficjalnie rozpoczęła się dronowa 
rewolucja! – pochwaliła się w piątek 8 
lipca gmina Lesznowola. Tego dnia bo-
wiem zostało podpisane porozumienie 
między obiema gminami a tym samym 
rozpoczął się proces wdrażania pro-
gramu. – Projekt przyniesie gminom 
Lesznowola i Nadarzyn wiele korzyści 
– drony będą wykorzystywane m.in. 
do patroli antysmogowych, lokaliza-

cji dzikich wysypisk, analizy czystości 
powietrza (np. na boiskach szkolnych) 
czy monitorowania przepustowości 
rowów melioracyjnych – czytamy w 
komunikacie gminy Lesznowola. – Na 
tym nie koniec – bezzałogowe statki 
powietrzne zostaną wykorzystane do 
monitoringu obciążenia ruchu drogo-
wego i wsparcia służb ratowniczych 
w sytuacjach kryzysowych (pożar, wy-
padek komunikacyjny, poszukiwanie 
zaginionych osób). Dzięki możliwości 
przetransportowania np. defibryla-
torów i środków pierwszej pomocy, 
drony będą istotnym wsparciem akcji 
ratowniczych.

Wójt gminy Nadarzyn dodaje, że 
drony ułatwią też poszukiwanie zaczi-
powanych zwierząt, a w przyszłości po-
zwolą na dostarczenie do domu leków, 
drobnych zakupów czy korespondencji.

– Ograniczeniem dla tego pro-
gramu tak naprawdę jest tylko nasza 
własna inwencja i pomysłowość – pisze 
Dariusz Zwoliński na swoim profilu na 
Facebooku.

Zanim jednak drony „wkroczą do 
akcji” minie jeszcze trochę czasu. Zgod-
nie z zapowiedziami gminy Lesznowola 
proces wdrożeniowy zajmie około ro-
ku. – Z dobrodziejstw projektu zacznie-
my korzystać od III kwartału 2023 roku 
– informuje gmina Lesznowola.

Agnieszka Maj

Dron do kontroli i pomocy

Lesznowola będzie realizowała  
projekt wspólnie z Nadarzynem
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Protestują w obawie 
o bezpieczeństwo
\\\ ZALESIE DOLNE

Blisko pół tysiąca osób 
podpisało się pod protestem 
przeciwko likwidacji świateł 
na przejściu dla pieszych  
na ul. Pod Bateriami, przy 
kościele. Mieszkańcy boją się, 
że na „zebrze” bez sygnalizacji 
znów będzie dochodziło  
do wypadków.       

P rzebudowa ul. Pod Bateriami i 
Polskiego Państwa Podziemnego 

rozpoczęła się pod koniec maja. W ra-
mach inwestycji starostwa powiatowe-
go, a współfinansowanej przez gminę, 
powstają m.in. dwa nowe ronda – na 

newralgicznych dotąd skrzyżowaniach 
drogi wojewódzkiej 722 z ul. Redutową 
oraz z ul. Dworską. Bezpieczniej ma być 
także dzięki wybudowaniu chodników 
oraz ścieżki rowerowej. Wokół rond 
powstaną przejścia dla pieszych. Za-
chowana ma być także „zebra” przy 
kościele, ale projektanci zlikwidowali 
obecną w tym miejscu od lat sygnali-
zację. Ta pojawiła się tam po wypadku, 
w którym na „zebrze” zginęła starsza 
kobieta. 

Dzięki światłom „na żądanie” piesi 
mogli bezpiecznie pokonać przejście. 
O ich pozostawieniu przekonywała w 
imieniu mieszkańców Magdalena Woź-
niak, wiceprzewodnicząca Rady Miej-
skiej w Piasecznie i mieszkanka Zalesia 
Dolnego, ale jej argumentów nie wzięto 
pod uwagę przy projektowaniu przebu-
dowy. Projektanci mieli uznać, że wy-

starczające będą ogólnie obowiązujące, 
zaostrzone przepisy o bezwzględnym 
pierwszeństwie pieszych. Przewidu-
ją także, że wybudowane rondo przy 
ul. Redutowej i przejścia dla pieszych 
wokół niego wystarczająco spowolnią 
ruch. Natomiast światła w dość bliskiej 
odległości od ronda ich zdaniem spo-
wodowałyby korki.

\\\   Bezpieczeństwo  
ponad wszystko

Równoległe z prowadzoną mo-
dernizacją drogi trwała zbiórka podpi-
sów pod wnioskiem o pozostawieniu 
sygnalizacji świetlnej na przejściu dla 
pieszych. W sprawę zaangażowała się 
pobliska parafia, gdyż z „zebry” korzy-

sta wiele osób starszych, udających się 
do kościoła. Akcję poparła również po-
bliska „Krauzówka” oraz rodzice dzieci, 
które muszą przejść przez DW 722, aby 
dotrzeć do placówki. 

Mimo wakacji, w ciągu kilku dni 
pod wnioskiem o zachowanie świateł 
na „zebrze” podpisało się blisko 500 
osób, a ten trafił do burmistrza Piasecz-
na z prośbą o przekazanie do starosty. 
– W dalszym ciągu będziemy zbierać 
podpisy pod wnioskiem, bo to jest na-
sze miejsce i kwestia naszego bezpie-
czeństwa – mówi Magdalena Woźniak.  
– Jeśli droga zostanie oddana do użytku 
bez tych świateł, będziemy się przyglą-
dać, czy na pewno jest tam bezpiecznie. 
Jeśli nie, to będziemy dalej walczyć o 
sygnalizację. 

Anna Żuber

Zdaniem projektantów, po wybudowaniu ronda przy ul. Redutowej  
sygnalizacja na przejściu przy kościele powodowałaby korki
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Projekt przyniesie 
gminom wiele korzyści
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Potwierdzeniem jego słów był występ artystek z Gminnego  
Ośrodka Kultury. Utalentowane wokalistki zaprezentowały utwory nie 
tylko polskich wykonawców. Taniec był, jest i zawsze będzie formą 
aktywności, sposobem przeżywania i przekazywania emocji. Dla osób 
oglądających taneczne choreografie jest prawdziwą ucztą dla duszy. 
Taką ucztę zaoferowały oglądającym dzieci ze studia tańca i akrobatyki  
TRZPIOTY.

Ekonolulu to ekologiczna wyspa – wszyscy żyją zgodnie z zasadą 
zero waste. Teatr Kultureska zabrał najmłodszych w podróż do ma- 
gicznej krainy z trzema bocianami: Bolkiem, Bożenką i Basią. Tam do- 
wiedzieli się, w jaki sposób prawidłowo segregować odpady. 

Tradycją Dni Tarczyna jest wręczenie tytułu Honorowego Obywa-
tela Tarczyna. W roku 2022 tytuł ten został przyznany śp. Jerzemu 
Dębskiemu, byłemu sołtysowi Kotorydza oraz Radnemu Rady Miejskiej  

w Tarczynie. Odznaczenie, które wręczyli Barbara Galicz Burmistrz Tar- 
czyna, Mirosław Faliszewski Przewodniczący Rady Miejskiej w Tarczy- 
nie oraz Piotr Kandyba Radny Sejmiku Województwa Mazowieckiego, 
odebrała małżonka oraz rodzina śp. Jerzego Dębskiego. 

Ostatnim punktem programu był występ zespołów muzycznych. 
Sztywny Pal Azji  wykonał swoje przeboje takie jak: „Wieża radości, 
wieża samotności”, „Nieprzemakalni”, „Kochałem Cię”, czy „Łoże w ko- 
lorze czerwonym”.

Gwiazdą wieczoru był Varius Manx z Kasią Stankiewicz. Ze sceny za-
brzmiały prawdziwe hity: „Zanim zrozumiesz”, „Zabij mnie”, „Ruchome 
piaski”, czy „Orła cień”. Zespół zaprosił na scenę trzy wokalistki-amator-
ki, które wykonały utwór „Maj” z akompaniamentem muzyków. 

Po wspaniałych występach Burmistrz Tarczyna Barbara Galicz, 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Tarczynie Mirosław Faliszewski oraz  

Piotr Kandyba Radny Sejmiku Województwa Mazowieckiego wręczali 
wokalistom czerwone róże.

Organizatorem „Dni Tarczyna” był Gminny Ośrodek Kultury w Tar- 
czynie. Koncerty i występy odbywały się pod honorowym patronatem 
Burmistrza Tarczyna. 

Koszty współorganizacji wydarzenia w wysokości 30 000,00 zostały 
pokryte przez Samorząd Województwa Mazowieckiego.

„Muzyka to dusza wszechświata” 
– wyjątkowe Dni Tarczyna 

„Muzyka dostarcza przyjemności, bez której natura ludzka nie może się obejść” uważał Konfucjusz. Ten chiński filozof znał  
wagę muzyki i wpływ, jaki wywiera na ludzkie życie. 

Ekologiczne rozwiązania w PUK
\\\ PIASECZNO

Przedsiębiorstwo Usług 
Komunalnych to nie tylko 
odbiór śmieci i dbałość  
o zieleń. Zakład stara się 
świecić przykładem w zakresie 
ekologicznej i ekonomicznej 
postawy, wykorzystując 
odnawialne źródła energii 
oraz daje przedmiotom  
drugie życie.        

W ramach proekologicznych 
rozwiązań w piaseczyńskim 

Przedsiębiorstwie Usług Komunal-
nych zainstalowano w tym roku pom-
pę ciepła, której zastosowanie pozwoli 
ogrzać siedzibę spółki gminnej, przy 
całkowitej rezygnacji z gazu ziemne-

go. Ponadto działa tu instalacja wia-
trowa, składająca się z dwóch turbin, 
produkująca energię pozwalającą na 
oświetlenie całego Punktu Selektyw-
nej Zbiórki Odpadów Komunalnych 
(PSZOK). Docelowo, razem z panelami 
fotowoltaicznymi, których liczba ma 

być zwiększona dwukrotnie, powin-
no to całkowicie zaspokoić całoroczne 
zapotrzebowanie energetyczne przed-
siębiorstwa.

\\\   Drugie życie przedmiotów
– Staramy się wykorzystywać 

powtórnie również różnego rodzaju 
przedmioty, nawet duże konstrukcje 
– podkreśla Grzegorz Tkaczyk, prezes 
PUK. – Budynek ochrony powstał z 
przerobionego przez nas, tanio zaku-
pionego kontenera morskiego. To sa-
mo zrobiliśmy z innymi kontenerami, 
z których zbudowaliśmy pionierską 
konstrukcję budynku PSZOK – dodaje 
Tkaczyk.  

W PSZOK-u działa Punkt Rzeczy 
Używanych, do którego mieszkańcy 
mogą oddawać zbędne, ale wciąż dzia-
łające przedmioty. Są tu książki, zabaw-
ki, meble, ale też sprzęty elektryczne i 
elektroniczne, choć te szybko znikają 
z półek. Z kolei zużyte elektrośmieci 
trafią na regał PSZOK-u. Co ciekawe, 
zawierają one wiele surowców, które 
można poddać recyklingowi. Niewiele 
osób wie, jak cennych. Przykładowo, 
do produkcji plomb dentystycznych 
wykorzystuje się złoto, platynę, srebro 
czy miedź uzyskaną z… telefonów ko-
mórkowych.

Zbieranie sprzętu RTV i AGD, czy 
to działającego, czy zużytego, pozwa-

la chronić środowisko. Niestety wielu 
mieszkańców wciąż pozbywa się ich 
w sposób nielegalny, wyrzucając na 
dzikie wysypiska. Efekt? W zużytych 
sprzętach znajduje się wiele trujących 
metali i substancji, które z łatwością 
przenikają do gleby, wody i powietrza.

Zakład edukuje mieszkańców w 
tym zakresie za pośrednictwem me-
diów społecznościowych. Na profilu 
w popularnym serwisie spółka prze-
konuje, że recykling ma sens, podając 
przykłady. „Jedna bateria guzikowa 
wyrzucona do zwykłego kosza może 
zanieczyścić 1 metr sześcienny gleby i 
zatruć 400 litrów wody, czyli dwie wan-
ny” – głosi jedna z publikacji. 

\\\   Śmieciarki na gaz
Od początku roku PUK ma do 

dyspozycji cztery nowe śmieciarki, a 
właściwie pojazdy specjalistyczne do 
odbioru odpadów komunalnych, zasi-
lane gazem ziemnym CNG, co stanowi 
ponad 10 % floty pojazdów odbiera-
jących odpady  od mieszkańców gmi-
ny. – Obecnie kończymy przetarg na 
kolejne 4 takie pojazdy – informuje 
Grzegorz Tkaczyk. – Chcielibyśmy, aby 
co najmniej połowa floty głównej była 
napędzana właśnie gazem ziemnym, a 
w przyszłym roku planujemy budowę 
własnej stacji do ich tankowania. Czy 
pozwoli to na oszczędności, to jeszcze 

zobaczymy, jakie będą ceny gazu. Na-
tomiast na pewno będzie to flota pro-
ekologiczna. Takie samochody są cich-
sze, czystsze, a z rur wydechowych nie 
wydobywają się cząstki stałe – dodaje 
prezes PUK-u.

\\\   Odpady zielone  
też do recyklingu

Choć zakład nie zużywa dużo wody, 
to planuje montaż zbiornika retencyj-
nego na deszczówkę przy nowej hali 
przeładunkowej do mycia pojazdów i 
nawierzchni. Będzie on służył także ja-
ko rezerwowy zbiornik przeciwpożaro-
wy. – W dalszych planach mamy własną 
instalację do przetwarzania odpadów 
z ogrodów i parków, bo tych odpadów 

w gminie Piaseczno jest dużo – dodaje 
prezes Tkaczyk. – Dzięki nowoczes-
nemu kompostownikowi nie byłoby 
potrzeby ich wywożenia poza gminę. 
Ziemia, która powstanie w wyniku 
kompostowania, udostępniana będzie 
mieszkańcom. Ci, którzy oddali nam 
odpady zielone, dostaną ją za darmo, a 
pozostali za niewielką opłatą.

Przypominamy, że do PSZOK-u 
oddawać można m.in. opony, trawę i 
gałęzie, żarówki, zużyte baterie i aku-
mulatory, resztki farb i rozpuszczalni-
ków czy odpady surowcowe, jak papier, 
tektura, szkło. Z możliwości tej mogą 
korzystać osoby zameldowane w gmi-
nie Piaseczno.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Oddając do PSZOK-u sprzęt elektroniczny i elektryczny chronimy środowisko

W PSZOK-u działa Punkt 
Rzeczy Używanych

Rodzina śp. Jerzego Dębskiego odbiera odznaczenie z rąk Barbary Galicz

Występ artystek z Gminnego Ośrodka Kultury

Sztywny Pal Azji na tarczyńskiej scenie

Gwiazda wieczoru zespół „Varius Manx i Kasia Stankiewicz”
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Coraz więcej śmieci
\\\ LESZNOWOLA

W ubiegłym roku gmina 
odebrała od mieszkańców 
ponad 14% więcej śmieci 
niż w roku 2020. Ale póki co 
podwyżki opłat raczej nie 
będzie. Wpłaty mieszkańców 
przewyższają bowiem koszty 
odbioru i zagospodarowania 
odpadów.       

Ł ącznie w 2021 roku z terenu gminy 
odebrano 15355 ton odpadów, w 

tym 297 ton w PSZOKu. Tymczasem 
raport za rok 2020 mówi o 13399 to-
nach odpadów. Oznacza to więc wzrost 
o ponad 14% w roku ubiegłym. Jest to 

tym bardziej niepokojące, że rok 2020 
ze względu na pandemię i pracę oraz 
naukę zdalną był już pod względem 
ilości śmieci rekordowy. Mieszkańcy, 
którzy wcześniej część wytworzonych 
w ciągu dnia śmieci „zostawiali” w swo-
im miejscu pracy, najczęściej w War-
szawie, w 2020 roku więcej odpadów 

gromadzili w miejscu zamieszkania. A 
mimo to, rok 2021 przyniósł jeszcze 
znaczący wzrost względem pierwszego 
roku pandemii.

\\\   Ciekawa różnice
Bardzo duża różnica wystąpiła we 

frakcji opakowań z papieru i tektury. 
W 2020 r. było ich 1121 ton, a w roku 
ubiegłym nastąpił znaczący spadek – 
do niespełna 354 ton. Intuicyjnie moż-
na to powiązać z ogromnym wzrostem 
w 2020 roku zainteresowania zaku-
pami online, dostarczanymi głównie 
w tekturowych pudłach. Gigantyczny 
spadek pojawił się również w ilości 
odebranych opakowań z tworzyw 
sztucznych – 703 tony w roku 2020 i 
tylko 18,8 ton w 2021. Aczkolwiek w 
tabeli za rok 2020 występuje jeszcze 
frakcja „tworzywa sztuczne”, których 
odebrano 27,4 ton, ale nadal to kilka-
dziesiąt razy mniej. Oczywiście te dane 
napełniałyby ogromnym optymizmem, 
gdyby nie fakt, że globalnie ilość od-
dawanych odpadów wzrosła, a tak 
duży spadek ilości śmieci nadających 
się przynajmniej częściowo do recy-
klingu w całej masie wytworzonych 
odpadów, raczej powinien niepokoić. 
Wina jednak prawdopodobnie częś-
ciowo leży też po stronie producentów, 
którzy często opakowują swoje towary 
w tzw. opakowania wielomateriałowe 

(np. karton po soku), utrudniając tym 
segregację. W tej frakcji, zmieszanych 
odpadów opakowaniowych, mamy 
istotny wzrost w stosunku do roku 
ubiegłego – z 292 do 1570 ton. Blisko 
dziesięciokrotnie wzrosła też w sto-
sunku do roku 2020 ilość odpadów 
budowlano-remontowych – ponad 
204 tony plus prawie 32 tony gruzu. 
(w 2020 r. odpowiednio 21,4 t i 6,8 t). 
Bardzo duży wzrost widać też w ilo-
ści wytworzonych odpadów kuchen-
nych. W 2021 r. gmina odebrała ich od 
mieszkańców 102,4 tony a w 2020 r. 
19,6 t. Dwukrotnie wzrosła również 
ilość odpadów tzw. zielonych – z 1497 
t do 2971 t.

Na podobnym poziomie utrzyma-
ły się tzw. odpady zmieszane, których 
zgodnie z wymogami unijnymi, z roku 
na rok powinniśmy produkować coraz 
mniej. Z danych wynika, że mieszkańcy 
gminy Lesznowola w ubiegłym roku 
oddali 8310 ton zmieszanych odpadów 
komunalnych. 

\\\   Podwyżek nie będzie?
W analizie stanu gospodarki odpa-

dami za rok 2021 nie ma frakcji zuży-
tych opon, nie były bowiem odbiera-
ne bezpośrednio od mieszkańców. W 
2020 r. mieszkańcy oddali ich aż 27,5 
tony. W tej chwili można je oddać tylko 
do PSZOK-u. W 2021 roku przyjął on 

9,2 tony opon, a w 2020 było to 5,75 to-
ny. Istnieje oczywiście obawa, że odkąd 
zużytych opon nie można już wystawić 
razem z gabarytami przed posesję, nie 
wszyscy zdecydują się na zawiezienie 
ich do PSZOK-u.

Czy na zmianę ilości odbieranych 
odpadów mógł mieć wpływ wzrost 
liczby mieszkańców? Trudno powie-
dzieć. W gminie Lesznowola mieszkań-
cy rozliczają się za śmieci w oparciu o 
deklaracje dotyczące zużycia wody. W 
„Raporcie o stanie gminy” mowa jest 
o wzroście liczby zameldowanych 
mieszkańców na poziomie nieco prze-
kraczającym tysiąc osób, ale oczywiście 
trzeba brać pod uwagę, że nie wszyscy 
się meldują. 

Z pewnością wpływy do budżetu 
z tytułu opłaty za odbiór śmieci są na 
tyle wysokie, by pokryć koszty gospo-
darki odpadami. Na koniec roku 2020 
dochody z opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi wyniosły 19 
mln i przekroczyły o 3,7 mln złotych 
wydatki. Pieniądze te trafiły więc do 
budżetu przeznaczonego na gospo-
darkę odpadami na rok 2021. W 2021 
r. wpływy były na poziomie 15,1 mln 
złotych, a wydatki wyniosły niespełna 
16,1 mln zł. Tym samym na pokrycie 
wyższych kosztów została wykorzysta-
na część pieniędzy, które zostały z roku 
poprzedniego. 

Agnieszka Maj

Mniej papieru i plastiku 
niż przed rokiem – takie 

dane zaskakują

W 2021 roku od mieszkańców Lesznowoli odebrano ponad 15 tys. ton śmieci
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg (t.j. Dz. U. z 2022 r., poz. 176) zawiadamiam, że 
w dniu 13 maja 2022 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację 
inwestycji drogowej, w związku ze złożeniem wniosku z dnia 3 marca 2022 r., który został skorygowany 
w dniu 13 maja 2022 r.,      
inwestor:       Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno           
inwestycja:    rozbudowa dróg powiatowych nr 2838W i nr 2837W wraz z budową i przebudową sieci 

uzbrojenia terenu w m. Głosków, gm. Piaseczno   
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Zarząd 
Powiatu Piaseczyńskiego, (w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po podziale 
poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości 
numerami:
jedn. ew. Piaseczno, obręb 0010 Głosków: 
69/13 (69/17; 69/18), 394 (394/1; 394/2), 13 (13/1; 13/2), 14 (14/1;14/2; 14/3), 71/1 (71/4; 71/5), 70 
(70/1; 70/2), 72/1 (72/3; 72/4), 73/1 (73/4; 73/5), 18 (18/1; 18/2), 17/2 (17/6; 17/7), 17/3 (17/8; 17/9; 
17/10), 17/4 (17/11; 17/12), 17/5 (17/13; 17/14), 11/2 (11/3; 11/4), 388/1, 389/1, 11/1
poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
działki na których wprowadza się ograniczenie w korzystaniu z nieruchomości dla wykonania budowy 
i przebudowy sieci uzbrojenia terenu oraz rozbiórki obiektów budowlanych:
jedn. ew. Piaseczno, obręb 0010 Głosków
69/18 (z dz. 69/13), 394/2 (z dz. 394), 69/14, 71/5 (z dz. 71/1), 72/4 (z dz. 72/1), 73/5 (z dz. 73/1), 74/1, 18/2 
(z dz. 18), 17/7 (z dz. 17/2), 17/10 (z dz. 17/3), 17/12 (z dz. 17/4), 17/14 (z dz. 17/5), 14/3 (z dz. 14), 12/3, 
12/4, 11/4 (z dz. 11/2), 68/1, 69/7, 69/8, 70/2 (z dz. 70), 75/1, 76/3, 545, 20/6

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, kancelaria Architektoniczno-Budowalna, od pon. do piątku w godzinach 8-16, gdzie 
można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.  

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.  

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej.  ARB.6740.1.11.2022.NP             
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 13.07.2022 r.
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URZĄD MIASTA I GMINY GÓRA KALWARIA ul. 3 Maja 10,  tel. 22 727 34 11, www.gorakalwaria.pl

Warszawska firma Instal-Nika najpierw będzie pro- 
wadzić roboty w ulicach: Marzycieli, Miłej, Radosnej i Przy- 
borowie. Za utrudnienia przepraszamy.

Następnie przyjdzie pora na odcinki ulic Bielińskiego, 
św. Mikołaja, Wareckiej, Wójtowskiej i część placu Tysią-
clecia. Inwestycja opiewa na prawie 7 mln zł (5 mln po-
chodzi z rządowego Programu Inwestycji Strategicznych).

Jeśli mają Państwo pytania na temat przedsięwzięcia, 
odpowie na nie gminny Wydział Inwestycji, Remontów  
i Drogownictwa – tel. 22 484 33 64.

W pierwszym tego typu obiekcie w gminie wygradzamy dwa duże boksy. W jednym czworonogi będą mogły  
swobodnie biegać, w drugim ustawione zostaną urządzenia do zabawy i tresury. Oczywiście wybieg zostanie wy-
posażony także m.in. w kosze na odchody. 

Koszt budowy, która ma zakończyć się w najbliższych dniach, wynosi około 40 tys. zł, z czego 25 tys. zł to pozyskana 
przez gminę darowizna od prywatnego sponsora. Dziękujemy!

SEKRETARIAT  
Książek Katarzyna, tel. 22-484-33-00
KIEROWNICTWO
Strzyżewski Arkadiusz – Burmistrz, tel. 22-484-33-01
Baj Mateusz – Wiceburmistrz, tel. 22-484-33-02
Walczak Piotr – Sekretarz, tel. 22-484-33-03
Sobiepanek Ewa – Skarbnik, tel. 22-484-33-04
WYDZIAŁ ORGANIZACYJNY
Wydział Org., tel. 22-484-33-13
Mentlak Anna, tel. 22-484-33-12
Bąk Anna, tel. 22-484-33-14
Bukowska Renata, tel. 22-484-33-15
Szczodra Anna, tel. 22-484-33-17
Królak Justyna, tel. 22-484-33-17
Stążecka Małgorzata, tel. 22-484-33-18
Kowalczyk Małgorzata, tel. 22-484-33-18
Robosz Edward, tel. 22-484-33-19
WYDZIAŁ SPRAW OBYWATELSKICH
Kisiel Beata, tel. 22-484-33-20
Adamek Katarzyna, tel. 22-484-33-22
Karwacka Zuzanna, tel. 22-484-33-23
Królak Renata, tel. 22-484-33-24
Szczepańska Agnieszka, tel. 22-484-33-25
Mrowińska Małgorzata, tel. 22-484-33-26
Bocek Daria, tel. 22-484-33-27
Wojnarski Andrzej, tel. 22-484-33-28
WYDZIAŁ GOSPODARKI ODPADAMI
Jagiełło-Zając Ilona, tel. 22-484-33-30
Smolarek Małgorzata, tel. 22-484-33-32
Kulczyk-Jastrzemska Ewelina, tel. 22-484-33-33
Szymańska Anna, tel. 22-484-33-34
Klepczyńska Anna, tel. 22-484-33-35
WYDZIAŁ OCHRONY ŚRODOWISKA I ROLNICTWA
Jędrzejczyk Julita, tel. 22-484-33-40
Błeszyński Fryderyk, tel. 22-484-33-42
Siergiejuk Monika, tel. 22-484-33-43
Maziarek Ewelina, tel. 22-484-33-44
Orłowska Honorata, tel. 22-484-33-45
WYDZIAŁ PROMOCJI I INFORMACJI
Chmielewski Piotr, tel. 22-484-33-50
Korczak Robert, tel. 22-484-33-52
Jałocha Paulina, tel. 22-484-33-53
Czechowska Katarzyna, tel. 22-484-33-54
Bartczak Katarzyna, tel. 22-484-33-55
WYDZIAŁ INWESTYCJI, REMONTÓW 
I DROGOWNICTWA
Kochańska Katarzyna, tel. 22-484-33-60
Sibiliski Tomasz, tel. 22-484-33-61
Budyta Robert, tel. 22-484-33-62
Kaczmarek Sebastian, tel. 22-484-33-63
Kurbanowski Rafał, tel. 22-484-33-64
Pierścińska Dorota, tel. 22-484-33-65
WYDZIAŁ GOSPODAROWANIA MIENIEM I GEODEZJI
Kulik Dorota, tel. 22-484-33-70
Pałyska Agnieszka, tel. 22-484-33-71
Gwara Alicja, tel. 22-484-33-72
Piekarski Ryszard, tel. 22-484-33-73

Makuch Ilona, tel. 22-484-33-74
Trzaskowski Bartosz, tel. 22-484-33-75
WYDZIAŁ PLANOWANIA PRZESTRZENNEGO
Ługowska Renata, tel. 22-484-33-81
Chojnacka Agnieszka, tel. 22-484-33-82
Niedziółka Marcin, tel. 22-484-33-83
Sas Anita, tel. 22-484-33-84
Walczewski Jerzy, tel. 22-484-33-85
Zyga Mariusz, tel. 22-484-33-86
Barańska Martyna, tel. 22-484-33-87
WYDZIAŁ PODATKOWY
Myszka Hanna, tel. 22-484-33-90
Spychalska Beata, tel. 22-484-33-91
Królikowska Paula, tel. 22-484-33-92
Lasecka Paulina, tel. 22-484-33-93
Mierzejewska Iwona, tel. 22-484-33-94
Kazubek Edyta, tel. 22-484-33-95
Kreczmańska Magdalena, tel. 22-484-33-96
Szczygielska Iwona, tel. 22-484-33-97
WYDZIAŁ FINANSOWY
Holz Barbara, tel. 22-484-34-00
Łukasiak Katarzyna, tel. 22-484-34-01
Pasek Monika, tel. 22-484-34-02
Owczarek Iwona, tel. 22-484-34-03
Bieniek Magdalena, tel. 22-484-34-04
Nizińska Aneta, tel. 22-484-34-05
Wyszogrodzki Przemysław, tel. 22-484-34-06
URZĄD STANU CYWILNEGO
Klimek Beata, tel. 22-484-34-10
Pośnik-Kaseja Ewa, tel. 22-484-34-11
Winiarek Patryk, tel. 22-484-34-12
BIURO INFORMATYKÓW
Piotrowski Tomasz, tel. 22-484-34-15
Duda Piotr, tel. 22-484-34-16
BIURO RADY MIEJSKIEJ
Kuranowska Urszula, tel. 22-484-34-20
Kantarewicz Małgorzata, tel. 22-484-34-21
BIURO KADR I PŁAC
Urbanowicz Grażyna, tel. 22-484-34-25
Kośla Magdalena, tel. 22-484-34-26
BIURO ZAMÓWIEŃ PUBLICZNYCH
Szeręga-Kochańska Aneta, tel. 22-484-34-30
Szlązak Małgorzata, tel. 22-484-34-31
KONTROLA I AUDYT
Bielicki Janusz, tel. 22-484-34-35
Audyt, tel. 22-484-34-36
SAMODZIELNE STANOWISKA
Radcy prawni, tel. 22-484-34-40
Sztabiński Artur, tel. 22-484-34-41
Wrochna Bartłomiej, tel. 22-484-34-42
Biczyk-Wawer Dorota, tel. 22-484-34-43
STRAŻ MIEJSKA
Durka Robert, tel. 22-484-34-45
Straż Miejska, tel. 22-484-34-46
STAROSTWO POWIATOWE
w. komunikacji i transportu, tel. 22-484-34-48
w. architektoniczno-budow., tel. 22-484-34-49

W Czersku 
kontynuujemy budowę 

kanalizacji

Tu psy będą mogły bezpiecznie pohasać

Wystartowała, zlecona przez gminę, 
budowa kanalizacji sanitarnej  

w Czersku, jedna z najkosztowniejszych 
tegorocznych inwestycji.

Na zielonym terenie pomiędzy ulicami Kilińskiego a Budowlanych  
w Górze Kalwarii trwa budowa wybiegu dla psów, o którego wykonanie  

zwracali się do burmistrza mieszkańcy. 

Zmiana numerów telefonów do Urzędu 
Miasta i Gminy Góra Kalwaria. Nowe już działają. 
Co ciekawe, gdy zadzwonimy pod główny,  
22 484 33 00, powita nas głos burmistrza.
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\\\ GÓRA KALWARIA

Rozmawiamy z Dariuszem 
Falaną, dyrektorem Ośrodka 
Kultury w Górze Kalwarii.         

\\\ Dwa tygodnie temu został Pan 
członkiem Forum Kultury Mazow-
sze. Co Forum robi dla kultury?
Forum Kultury Mazowsze powstało 
kilka lat temu. Skupia nie tylko insty-
tucje kultury, ale i NGOsy oraz osoby 
prywatne, działające na rzecz promo-
wania działań kulturalnych. Po kilku 
latach działalności, w czasie których 
odbyły się trzy konwenty, mamy sporo 
doświadczeń i przemyśleń. Pozytywne 
dowody na to, że ludzie  kultury, którzy 
bywali na takich spotkaniach integro-
wali się ze sobą i dużo łatwiej później 
następowała wymiana doświadczeń 
czy nawet konkretnych pomysłów mię-
dzy poszczególnymi ośrodkami, insty-
tucjami czy osobami. 

Forum jest otwarte i wspiera 
działania w małych miejscowościach. 
Czasem wszyscy otwieramy oczy, że 
gdzieś w malutkiej miejscowości, z 
około dwoma tysiącami mieszkańców, 
jest tak niesamowita grupa aktywnie 
działających ludzi animujących kulturę. 
Chcemy te działania pokazywać, żeby 
inspirować innych. 

Dla mnie jako członka zarządu 
takim podstawowym zadaniem jest 
dotarcie do  tych instytucji kultury czy 
tych NGOsów, które jeszcze nie znają 

oferty FKM i zachęcenie ich, żeby się 
zapoznały z nią i przyłączyły do nas. 
Drugim wątkiem, którym chciałbym się 
zająć jest zachęcanie i przekonywanie 
samorządów w małych miejscowoś-
ciach do tego, aby wspierały kulturę.

Forum Kultury Mazowsze w tej 
chwili, jak większość działań, zostały 
mocno spowolnione przez covid, ale 
mamy nadzieję, że nowe rozdanie i 
nowy zarząd przywróci siłę i da nową 
energię do tego, by integrować środo-
wisko kulturalne. Obecnie pracujemy 
nad przygotowaniem nowego kon-
wentu.
\\\ Pandemia mocno wpłynęła na 
różne dziedziny życia, w tym na kul-
turę. Jak poradziliście sobie w nowej 
rzeczywistości?
Wykorzystaliśmy ten czas bardzo do-
brze, m.in. na szkolenia, webinary. Tutaj 
pozytywnie zaskoczyła nas forma szko-
lenia przez Internet, nieograniczona w 
pewnym sensie ani czasowo, ani prze-
strzennie – mogliśmy się edukować i 
czyniliśmy to – zarówno kierownictwo, 
jak i pracownicy. Równolegle udało 
nam się pozyskać środki na m.in. dwa 
duże projekty – Kultura w Sieci, w ra-
mach którego stworzyliśmy platformę 
www zamku w Czersku – zachęcamy, 
żeby wejść na stronę i nas sprawdzić, 
czy na pewno jest dobra. Natomiast 
drugim jest Konwersja Cyfrowa Do-
mów Kultury i mamy tutaj cudowny, 
myślę że kilkudziesięcioletni projekt, 
który nazwaliśmy Wytwórnia Kultury. 

Jest to coś, co da nam możliwość krea-
tywnego spędzania czasu wokół kultu-
ry wszelkiej. Dzięki pozyskanym środ-
kom kupiliśmy profesjonalny sprzęt, 
który pozwoli nam na uruchomienie co 
najmniej dwóch ważnych działów. Jed-
nym z nich będzie studio multimedial-
ne, drugim archiwum społeczne „Góra 
Wspomnień”, z którym wiążemy duże 
nadzieje. Za nami już kilka wywiadów, 
a przed sobą, mamy nadzieję, kilkadzie-
siąt wywiadów. Jeśli mogę, to tą drogą, 
chciałbym zachęcić Mieszkańców do 
podzielenia się z nami zasobami, które 
u wielu z nas w domu są – począwszy 
od zdjęć, przez listy, wycinki z gazet po 
kartki pocztowe. Niebawem zostanie 
uruchomiona również nowa strona in-
ternetowa, tym razem Ośrodka Kultury, 
więc zachęcamy do sprawdzenia, co też 
Państwu zaproponujemy. 

Czas pandemii dał nam również 
możliwość skupienia się na pisaniu 
wniosków dotyczących remontu za-
mku. Zamek w Czersku jest dla nas 
najważniejszą miejscówką, jeśli chodzi 
o działania ponadlokalne. Przykładamy 
dużo sił, starań i środków, żeby zaprosić 
do nas turystów z Mazowsza, z całej 
Polski a nawet zza granicy. Podstawową 
rzeczą, która nam doskwiera, to stan 
techniczny zamku. Dwa lata temu udało 
się pozyskać pieniądze na zabezpiecze-
nie sypiących się murów zamkowych i 
w tej chwili usilnie próbujemy zdobyć 
pieniądze na ich remont. Natomiast 
udało nam się pozyskać środki na dwu-

etapowy remont drogi i mostu prowa-
dzących na zamek.
\\\ Trwają wakacje, jakie wydarzenia 
szczególnie Pan poleca na ten czas?
Jednym z większych wydarzeń  jest Noc 
Spadających Gwiazd (13 sierpnia), któ-
ra w tym roku otrzymała Perłę Mazow-
sza. Wyjątkowa sceneria wieczorno-
-nocna zamku, niebywałe pomysły, 
czyli: doświadczenia kosmiczne, as-
tronomiczne, eksperymenty naukowe, 
bohaterowie Gwiezdnych Wojen w 
replikach proimperialnych kostiumów 
i muzyka, która w tym roku upamięt-
ni niezwykłego kompozytora, autora 
muzyki do hitu science-fiction „Łowcy 
Androidów” – Vangelisa, gwarantują 
niezapomniane wrażenia. 

Z początkiem lipca ruszył miesięcz-
ny festiwal JazZamek Czersk. To już 
trzecia edycja niedzielnych spotkań z 
lekkim jazzem. W każdą niedzielę lipca 
o 16.00 zapraszamy na dziedziniec za-
mkowy na piękną, miękką, zieloną tra-
wę i jazz. W tym roku Wielcy w jazzie, 
czyli m.in. Chopin, Moniuszko, Schubert 
czy Strauss. Natomiast równie wielcy są 
wykonawcy, m.in. Andrzej Jagodziński 
z zespołem czy Piotr Baron.

Poza tym, od maja do końca wrześ-
nia, w każdy weekend na zamku trwa 
Historia VIVA, czyli  interaktywne 
spotkania z historią. Nie chodzimy w 
kapciach zamszowych, tylko dotyka-
my prawdziwej zbroi, prawdziwego 
miecza, słyszymy wystrzelony obok 
sztucer. 

Zapraszamy na zamek na spotka-
nia – zarówno historyczno-rycerskie 
jak wspomniana Historia VIVA czy 
Piknik archeologiczny, współczesne jak 
Noc Spadających Gwiazd czy JazZamek 
Czersk, ale również ludyczne jak Week-
end Dobrego Piwa czy już kompletnie 
wielowątkowe Europejskie Dni Dzie-
dzictwa Narodowego. 

Równolegle z zamkiem zaprasza-
my na ciepłe, miłe i rodzinne pikniki 
zwane Słoneczna Góra. Jest to pew-
nego rodzaju alternatywa do Święta 
Góry – nie jedno a sześć wydarzeń na 
przestrzeni lipca i sierpnia. Daje to 
możliwość skorzystania dużo większej 
liczbie osób z oferty, która jest bardzo 
urozmaicona – od teatrów ulicznych, 
poprzez pantomimę, koncerty, ani-
macje dla dzieci, dmuchańce, po zlot 
miłośników starych samochodów  
i motocykli.
\\\ Dziękujemy za rozmowę.

Zaufanie do instytucji kultury to nasz cel

Dariusz Falana

W trosce o zdrowie i życie dzieci
\\\ TARCZYN

W środę, 6 lipca otwarto 
Środowiskowe Centrum 
Zdrowia Psychicznego dla 
Dzieci i Młodzieży – Oddział 
dzienny w Tarczynie, którego 
działalność finansuje Unia 
Europejska. W uroczystości 
udział wziął premier Mateusz 
Morawiecki.       

D ane dotyczące kondycji psychicz-
nej dzieci i młodzieży w Polsce 

oraz Europie są alarmujące. Samobój-
stwo to druga najczęstsza przyczyna 
śmierci wśród europejskich nastolat-
ków. W Polsce odnotowuje się dwu-
krotnie więcej ofiar samobójstw niż 
zgonów spowodowanych wypadkiem 
samochodowym. Przykładowo w 2020 
r. odnotowano 5165 samobójstw, a 
2491 osób zginęło na drogach. 

Według szacunków ekspertów, po-
mocy psychologicznej wymaga ponad 
600 tys. polskich dzieci. Analiza specja-
listów UNICEF wykazała, że stan profi-
laktyki i dostępności specjalistycznych 
usług w zakresie zdrowia psychicznego 
w Polsce jest dramatyczny. Oficjalne 
dane wskazują, że w ubiegłym roku 

na swoje życie targnęło się 843 dzieci, 
ale zdaniem ekspertów prób samo-
bójczych mogło być od 80 do 100 razy 
więcej. Oznacza to, że każdego miesiąca 
życie chce odebrać sobie ponad 7000 
młodych ludzi.

\\\   Unijne środki  
na działalność placówki

Powstały w ramach Tarczyńskiego 
Centrum Medycznego oddział dzienny 
Środowiskowego Centrum Zdrowia 
Psychicznego dla Dzieci i Młodzieży 
ma swoją siedzibę przy ul. Rynek 27, 
a zapewniła ją gmina Tarczyn kosztem 
ok. 5 mln złotych. 

Na otwarcie ośrodka przybył pre-
mier Mateusz Morawiecki, minister 
Grzegorz Puda z Ministerstwa Fun-
duszy i Polityki Regionalnej oraz mar-
szałek Stanisław Karczewski. Niestety 
lokalne media nie zostały wpuszczone 

na konferencję z udziałem premie-
ra. Obecny był także reprezentujący 
struktury unijne Gelu Calacean, który 
zauważył, że to pandemia COVID-19 
pokazała, jak kruche jest zdrowie psy-
chiczne. – To centrum jest wzorem, 
który wskazuje, jak kształtować opiekę 
nad zdrowiem psychicznym, dlatego 
cieszę się, że 95% kosztów funkcjono-
wania placówki pokrytych będzie z fun-
duszy europejskich – powiedział Gelu 
Calacean. – Nasze centrum powstało 
z myślą o najmłodszych mieszkańcach 
powiatu piaseczyńskiego, a naszą misją 
jest zapewnienie im kompleksowego 
leczenia i profesjonalnego wsparcia na 
każdym etapie – podkreślała Barbara 
Galicz, burmistrz Tarczyna. – Młodzi 
ludzie coraz częściej skarżą się na trud-
ności, z którymi nie są w stanie sami 
sobie poradzić. Jestem przekonana, że 
gdy ośrodek znajdzie się już w sektorze 
publicznej ochrony zdrowia, będzie słu-
żył dobru wszystkim młodym ludziom 
– dodała. 

\\\   Uniknąć psychiatry  
i oddziałów szpitalnych 

– Otwarcie tego oddziału jest ko-
lejnym ważnym krokiem w rozwoju 
naszej placówki – nie krył zadowolenia 

Arkadiusz Stępniewski, podkreślając, 
że ośrodek powstał dzięki wsparciu 
urzędu miasta oraz współpracy z Mi-
nisterstwem Rozwoju i Funduszy Eu-
ropejskich. 

Podczas otwarcia Ewa Lubianiec, 
członek zarządu powiatu piaseczyń-
skiego i psycholog, podkreślała, że dzię-
ki ośrodkowi dzieci, które przeżywają 
kryzys, będą mogły uniknąć leczenia 
u psychiatry czy na oddziałach szpi-
talnych. 

W ramach oddziału dziennego 
Środowiskowego Centrum Zdrowia 

Psychicznego dla Dzieci i Młodzieży w 
Tarczynie funkcjonować będą wielo-
specjalistyczne zespoły, ale w system 
pomocy dzieciom i młodzieży włączeni 
będą również pedagodzy i psycholodzy 
szkolni, asystenci rodzin w systemie 
pracy Ośrodków Pomocy Społecznej i 
inne podmioty służące wsparciem dzie-
cku i rodzinie. Pomocą, oprócz pacjenta, 
mogą być objęci także rodzina i rówieś-
nicy. Obejmie ona różne aspekty życia 
osób zmagających się z problemami 
psychicznymi oraz ich otoczenie.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Placówka pomaga 
dzieciom w kryzysie  

oraz osobom z ich 
otoczenia

Gelu Calacean z Komisji Europejskiej podkreślał, że 95% kosztów  
funkcjonowania oddziału pokrytych będzie z funduszy europejskich
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\\\ LESZNOWOLA

Urząd Gminy w Lesznowoli  
w pełni przeszedł  
na obsługę bezgotówkową. 
Na mieszkańców czeka 
samoobsługowy terminal 
płatniczy, w którym mogą 
uregulować należności 
dotyczące różnych opłat  
i podatków.         

M ożliwość wnoszenia przynaj-
mniej części opłat kartą płatni-

czą w urzędach, stała się już normą. 
Urząd Gminy Lesznowola idzie jed-
nak o krok dalej. Kasa, w której dotąd 
mieszkańcy mogli uregulować swoje 
finansowe zobowiązania wobec gminy 
czy wnieść opłaty skarbowe, została 
zamknięta. Zamiast tego mieszkańcy 
mogą korzystać z rozbudowanego ter-
minalu płatniczego, który znajduje się 
w budynku przy ul. Gminnej 60.

\\\   Szerokie możliwości
 Jak informuje gmina – za pośred-

nictwem urządzenia zapłacimy lokalne 
podatki (od nieruchomości, rolny, leśny, 
od środków transportowych), wnie-
siemy opłaty za czynsz i dzierżawę 
gruntu, śmieci, zajęcie pasa drogowego 
czy sprzedaż alkoholu. Również tutaj 
wniesiemy opłatę skarbową za różne-
go rodzaju dokumenty, które wydaje 
urząd – od aktów stanu cywilnego, po 
różnego rodzaju decyzje i odpisy. 

Obsługa urządzenia jest możliwa w 
językach: polskim, angielskim i ukraiń-
skim. Przyjmuje ono płatności zarówno 
kartami Visa, jak i Mastercard. 

\\\   Gotówką na poczcie  
lub w banku

Takie udogodnienie wielu miesz-
kańców przywita z prawdziwą ulgą. 
Jednak nie brakuje też negatywnych ko-
mentarzy. Ich autorzy zwracają uwagę 
zwłaszcza na seniorów, którzy często są 
przyzwyczajeni do płacenia gotówką i 
nie będą już mieli takiej możliwości. 
Gmina podkreśla jednak, że nadal moż-
na opłaty regulować za pośrednictwem 
banków i poczty. Najbliższy oddział 
poczty znajduje się…na miejscu, w bu-
dynku Urzędu Gminy Lesznowola. Tu-
taj jednak zapłacimy dodatkowo 4,8 zł. 
Podobną prowizję musimy wziąć pod 
uwagę również w bankach.

Agnieszka Maj

Urząd już bez kasy

W terminalu można m.in. 
zeskanować kod QR dokumentu, 
który chcemy opłacić
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\\\ SOBIKÓW

Wielkimi krokami zbliża 
się modernizacja drogi 
wojewódzkiej nr 683  
w Sobikowie. Szacuje się,  
że przebudowa kosztować 
będzie od 10 do nawet  
20 mln zł.        

P od koniec maja projektanci Ma-
zowieckiego Zarządu Dróg Woje-

wódzkich spotkali się z mieszkańcami 
Sobikowa, którzy nie mieli większych 
uwag do projektu inwestycji. Rozma-
wiano także o odszkodowaniach, gdyż 
część mieszkańców będzie musiała od-
dać pod rozbudowę drogi fragmenty 
działek. 

Projekt przygotowany przez 
MZDW przewiduje totalną rewolucje 
komunikacyjną w Sobikowie. Obecnie 
brakuje tam chodnika, a wjazd w dro-
gę wojewódzką nr 683 jest utrudniony 
z uwagi na niefortunną konstrukcję 
skrzyżowań. Opracowanie zakłada 
budowę ronda przy bramie cmentar-

nej. Ma ono poprawić komunikację i 
spowolnić ruch. – Tak zwany trójkąt 
będzie przekształcony – śmiejemy się, 
że w serce Sobikowa – informował na 
ostatniej sesji rady miasta burmistrz 
Arkadiusz Strzyżewski. – Ciągi komu-
nikacyjne zostaną poszerzone, piesi 
będą mieli chodnik, a cykliści ścieżkę 
rowerową. 

\\\   Droga z prawdziwego 
zdarzenia

Droga będzie przebudowywana aż 
do skrzyżowania drogi wojewódzkiej 
683 z ul. Graniczną i Sadową. Tam rów-
nież powstanie rondo. Nowe rozwiąza-
nia w tym miejscu mają zagwaranto-
wać bezpieczne włączanie się w drogę 
wojewódzką. Obecnie miejsce to nie 
należy do najbezpieczniejszych. – Od 
cmentarza w Sobikowie aż po ul. Gra-
niczną wykonany będzie ciąg rowero-
wy, który już w ramach innego projektu 
ma być kontynuowany do drogi woje-
wódzkiej nr 50 – tłumaczył burmistrz. – 
Z inicjatywy radnego Zbigniewa Adam-
czyka i gminy, która zobowiązała się do 

pokrycia kosztów oświetlenia tej części 
drogi, jest szansa, że zyskamy zupełnie 
nowy układ komunikacyjny i od drogi 
nr 50 aż do cmentarza będziemy mie-
li drogę z prawdziwego zdarzenia. To 
będzie totalna rewolucja drogowa, a 
MZDW na tę inwestycję planuje prze-
znaczyć od 10 do 20 mln zł. To poważne 
przedsięwzięcie, ale będą też poważne 
utrudnienia na czas przebudowy – do-
dał Strzyżewski.  

Do listopada Mazowiecki Zarząd 
Dróg Wojewódzkich powinien uzyskać 
zgodę ZRID (Zezwolenie na Realizację 
Inwestycji Drogowej). Jest szansa, że 
mieszkańcy i podróżni pojadą nową, 
bezpieczniejszą drogą w 2024 roku.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber
Obecnie na drodze wojewódzkiej 683 nie ma nawet chodnika i często 
dochodzi do niebezpiecznych sytuacji 

Kiedy rozpocznie się przebudowa DW683?
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OGŁOSZENIE 
o wyłożeniu do publicznego wglądu zmiany  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części miasta Piaseczna dla obszaru części 
działki nr ewid. 2 obr. 44

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym  (t.j Dz.U. z 2022 r. poz. 503 ze zm.), art. 39 ust. 1 w związku z art. 46 pkt. 1 oraz art. 48 
ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko  
(Dz.U. z 2022 r. poz. 1029 ze zm.) oraz Uchwały Nr 391/XVI/2019 Rady Miejskiej w Piasecznie z dnia 
13 listopada 2019 r. zmienionej  Uchwałą nr 915/XLVI/2021 z dnia 24 listopada 2021r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części miasta Piaseczna dla obszaru części działki nr ewid. 2 obr. 44  zawiadamiam o wyłożeniu  
do publicznego wglądu projektu zmiany  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części miasta Piaseczna dla obszaru części działki nr ewid. 2 obr. 44 

w dniach od 20 lipca 2022 r. do 9 sierpnia 2022 r.
Z projektem miejscowego planu można się zapoznać na stronie internetowej pod adresem https://
bip.piaseczno.eu w zakładce Planowanie przestrzenne > Projekty planów wyłożone do publicznego 
wglądu  jako załączniki do niniejszego obwieszczenia, a także w Urzędzie Miasta i Gminy Piaseczno, 
ul. Kościuszki 5, pokój 32.
Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie zmiany planu miejscowego rozwiązaniami, odbędzie 
się w dniu 3 sierpnia 2022 r. w godzinach od 14.00 do 16.00 w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy 
Piaseczno, ul. Kościuszki 5, w pokoju nr 38.
Zgodnie z art. 18 ust.1 ustawy, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu 
miejscowego, może wnieść uwagi. Uwagi, należy składać na piśmie do Burmistrza Miasta i Gminy 
Piaseczno, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej, adresu, oznaczenia 
nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 23 sierpnia  2022 r.:
• w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno;
• na adres Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno;
•  za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres elektronicznej skrzynki podawczej  

na platformie ePUAP: /umigpiaseczno/SkrytkaESP lub na adres email: urzad@piaseczno.eu
Równocześnie informuję, iż na podstawie art. 48 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnieniu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz  
o  ocenach oddziaływania na środowisko i na podstawie uzgodnienia Regionalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska w Warszawie, pismo znak WOOŚ-I.410.829.2019.JD.3 z dnia 11 maja 2022 r. 
oraz uzgodnienia Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Piasecznie, pismo znak 
ZNS/4700.85.z.2021 z dnia 24 sierpnia 2021r. odstąpiono od przeprowadzenia  strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko dla w/w projektu.
Jednocześnie informuję, że dane osobowe, które będą przetwarzane w trakcie prac projektowych 
podlegają ochronie zgodnie z informacją dostępną na stronie internetowej https://bip.piaseczno.eu, 
w przewodniku interesanta, w którym znajduje się treść „klauzuli informacyjnej”. 

 z up. Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno 
mgr inż. arch. Anna Pakulińska-Attia 

Naczelnik Wydziału Urbanistyki i Architektury

Piaseczno, 6 lipca 2022 r.
UiA.6721.15.1.2019.AA

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

      OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 176) 
zawiadamia się, że w dniu 6 lipca 2022 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie udzielenia 
zezwolenia na realizację inwestycji drogowej:      
inwestor:       Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno           
inwestycja:    rozbudowa drogi powiatowej nr 2830W – ul. Polna na odcinku od dz. Nr ew. 94  

do skrzyżowania z ul. Akacjową/Zielonych Sosen, gm. Prażmów   
Działki w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
• przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej, drukiem wytłuszczonym podano nr działek  
pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego, drukiem 
podkreślonym podano nr działek pod inwestycję, w nawiasach podano nr działki po podziale, a po 
średniku nr działki po podziale poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu, oznaczone  
wg katastru numerami:
56/19, 57/27, 53/14  (53/16; 53/17), 54 (54/1; 54/2), 55 (55/1; 55/2), 56/2 (56/20, 56/21), 58 (58/1; 58/2), 
60 (60/1; 60/2), 61/2 (61/3; 61/4) z obrębu ew. 0001 Biały Ług;
229, 116/7, 131/10, 112/11, 132, 111/9 (111/27; 111/28), 114/7 (114/12; 114/13), 114/1 (114/14; 
114/15) z obrębu ew. 0006 Gabryelin w jednostce ew. 141805_2 Prażmów
Działki poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
• działki na których wprowadza się ograniczenie w korzystaniu z nieruchomości dla realizacji obowiązku 
wykonania budowy lub przebudowy innych dróg:
133 z obrębu ew. 0006 Gabryelin w jednostce ew. 141805_2 Prażmów.

Akta sprawy do wglądu znajdują się w filii wydziału Architektoniczno-Budowlanego Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie w budynku Urzędu Miasta i Gminy Konstancin-Jeziorna ul. Piaseczyńska 77, 
05-520 Konstancin-Jeziorna, gdzie, od pon. do piąt. w godzinach pn.: 9-17, wt.- pt. 8-16 można zgłaszać 
ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie. 

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez zawiadomienie w Biuletynie 
Informacji Publicznej (http://bip.piaseczno.pl/public/).

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej.  ARB.6740.1.25.2022.MD            
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 13.07.2022 r.

     
WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU

Skarb Państwa – Starosta Piaseczyński ogłasza II przetarg ustny nieograniczony na dzierżawę  
na okres 10 lat zabudowanej działki Skarbu Państwa nr 17 o pow. 0,0991 ha z obrębu Linin II gm. Góra 
Kalwaria będącej własnością Skarbu Państwa, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA5M/00298008/3, 
zabudowanej budynkiem handlowo-usługowym o pow. zab. 62 m2.
Cena wywoławcza za dzierżawę nieruchomości (stawka miesięczna) wynosi 350,00 zł netto+VAT.
Przetarg odbędzie się w dniu 26.08.2022 r. o godz. 10.00 w budynku Starostwa Powiatowego  
w Piasecznie,  sala nr 110, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 19.08.2022 r. wadium  
w wysokości 35,00 zł. 
Ogłoszenie o przetargu zostało umieszczone na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego 
w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, na stronie internetowej www.piaseczno.pl  w Biuletynie Informacji 
Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości – Oferty dzierżawy, jak również w sposób zwyczajowo 
przyjęty.
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Starostwie Powiatowym w Piasecznie 
przy ul. Chyliczkowskiej 14, pokój nr 111, pod nr tel. (22) 756-62-54 wew. 144 lub m.karas@piaseczno.pl.

Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

\\\ TEATR OGRÓDKOWY PRZY MOSTOWEJ                  
W sobotę, 16 lipca o godz. 16 w altanie przy Hugonowce (ul. Mostowa 15) od-
będzie się spektakl dla dzieci Teatru Prima „Ola i Tolek w dalekiej podróży”. 

Niesamowita i pełna przygód podróż dwójki zabawnych i ciekawych świata 
bohaterów – Oli i Tolka, którzy postanawiają wziąć udział w wielkim konkursie 
podróżniczym. Nasi bohaterowie okrążą niemal całą planetę. Celem ich wędrówki 
będą bowiem: Szwecja, Stany Zjednoczone, Brazylia, Australia, Iran oraz Egipt. 
W każdym z tych krajów czekają na nich nowe przygody, przyjaźnie i mnóstwo 
wspaniałej zabawy. Spektakl rodzinny dla dzieci w wieku od 3 lat, czas trwania: 
ok. 60 minut. W lipcu i w sierpniu w każdą sobotę o godz. 16.00 altana przy 
Hugonówce zamieni się w „Teatr ogródkowy przy Mostowej”. Konstanciński Dom Kultury nawiązuje do tradycji teatrów 
ogródkowych, które były popularne w Warszawie na przełomie XIX i XX wieku. Słynny teatrzyk ogródkowy „Pod Mostem”, 
jeden z pierwszych w stolicy, występował na świeżym powietrzu nad brzegiem Wisły przy ul. Podwale 13. Wstęp wolny. 
W przypadku złej pogody spektakl odbędzie się w sali widowiskowej. Szczegółowy repertuar na hugonowka.pl oraz na 
Facebooku Konstancińskiego Domu Kultury.

\\\      JAZZOWE GRANIE W ALTANIE                 
W niedzielę, 17 lipca o godz. 19 w ramach cyklu „Letnie Granie  
w Altanie” Konstanciński Dom Kultury przy ul. Mostowej 15 za- 
prasza na jazzowy koncert Adam Golicki Trio. 

Nowe trio wspaniałego perkusisty Adama Golickiego z wybitnymi 
muzykami polskiej sceny jazzowej: Maciejem Grzywaczem na gitarze i 
Piotrem Lemańczykiem na kontrabasie i gitarze basowej, to muzyczna 
propozycja dla miłośników kameralnego jazzu. W altanie zabrzmią 
kompozycje z płyty „Reflections”. Utwory są bardzo nastrojowe, no-
stalgiczne, ale i czasami bardziej dynamiczne, tak, aby zaprezentować 
piękno prostych melodii oraz kunszt całego zespołu. Muzyczna uczta 
nie tylko dla sympatyków jazzu. Przez cały lipiec w altanie przy Hu-
gonówce  w każdą niedzielę o godz. 19 będą się odbywały kameralne 
koncerty. W przypadku złej pogody koncert odbędzie się w sali wido-
wiskowej KDK. Wstęp wolny. Szczegółowy repertuar na hugonowka.pl 
oraz na Facebooku Konstancińskiego Domu Kultury.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 
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OGŁOSZENIE 
o wyłożeniu do publicznego wglądu  

projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Piaseczna  
i części wsi Żabieniec zatwierdzonego Uchwałą Rady Miejskiej w Piasecznie Nr 1120/XXXVIII/2013 

z dnia 25.09.2013 r. dla obszaru ograniczonego ulicami: ul. Sportową, Asfaltową, rzeką Jeziorką, 
granicą administracyjną wsi Siedliska, granicą wyznaczoną w odległości ok. 100 m. od ul. Łąkowej 

oraz ul. Rybacką i Świętojańską (DZ. URZ. WOJ.MAZ. poz. 11725 z dnia 13 .11. 2013 r.) – Etap 1
Stosownie do art. 17 pkt 9 i pkt 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz.U. z 2022 r. poz. 503) oraz uchwały Rady Miejskiej w Piasecznie nr  
819/XXIX/2016 Rady Miejskiej w Piasecznie z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie przystąpienia  
do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta 
Piaseczna i części wsi Żabieniec zatwierdzonego Uchwałą Rady Miejskiej w Piasecznie Nr 1120/
XXXVIII/2013 z dnia 25.09.2013r. dla obszaru ograniczonego ulicami: ul. Sportową, Asfaltową, 
rzeką Jeziorką, granicą administracyjną wsi Siedliska, granicą wyznaczoną w odległości ok. 100 m.  
od ul. Łąkowej oraz ul. Rybacką i Świętojańską (DZ. URZ. WOJ.MAZ. poz. 11725 z dnia 13 .11. 2013 r.)  
w związku z uchwała nr 1036/LI/2022 Rady Miejskiej w Piasecznie z dnia 20 kwietnia 2022 r. w sprawie 
zmiany uchwały Rady Miejskiej w Piasecznie nr 819/XXIX/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r. dotyczącej 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części miasta Piaseczna i części wsi Żabieniec zatwierdzonego Uchwałą Rady Miejskiej w Piasecznie 
Nr 1120/XXXVIII/2013 z dnia 25.09.2013r. dla obszaru ograniczonego ulicami: ul. Sportową, 
Asfaltową, rzeką Jeziorką, granicą administracyjną wsi Siedliska, granicą wyznaczoną w odległości 
ok. 100 m. od ul. Łąkowej oraz ul. Rybacką i Świętojańską (DZ. URZ. WOJ.MAZ. poz. 11725 z dnia 
13 .11. 2013 r). oraz z uwzględnieniem rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Mazowieckiego 
znak WNP-I.4131.152.2022.JF z dnia 05 lipca 2022 r. zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego 
wglądu projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
w dniach od 20 LIPCA 2022 r. do 10 SIERPNIA 2022 r. w godzinach pracy urzędu.
Z projektem miejscowego planu można się zapoznać na stronie internetowej pod adresem  
https://bip.piaseczno.eu w zakładce Planowanie przestrzenne > Projekty planów wyłożone  
do publicznego wglądu jako załączniki do niniejszego obwieszczenia, a także w Urzędzie Miasta  
i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, pokój 46.
Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu rozwiązaniami odbędzie się w dniu 
20 lipca 2022 r. od godz. 12:00 do 15:00 w Urzędzie Miasta i Gminy Piaseczno, pokój nr 46,  
przy ul. Kościuszki 5 w Piasecznie.
Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto 
kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego, może składać uwagi.
Uwagi do wyłożonego projektu planu oraz prognozy oddziaływania na środowisko należy składać:
1) na piśmie w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno;
2)  na piśmie pocztą tradycyjną na adres Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5 

w Piasecznie kod 05-500;
3)  za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e – mail: urzad@piaseczno.eu  

oraz poprzez ePUAP: /umigpiaseczno/SkrytkaESP 
Uwagi należy składać do Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, który jest organem właściwym do ich 
rozpatrzenia, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia 
nieruchomości, której dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 24 sierpnia 2022 r.
Jednocześnie informuję, że dane osobowe, które będą przetwarzane w trakcie prac projektowych 
podlegają ochronie zgodnie z informacją dostępną na stronie internetowej http://bip.piaseczno.eu/
artykul/452/8152/klauzula-informacyjna-rodo.
Jednocześnie informuję, że dane osobowe, które będą przetwarzane w trakcie prac projektowych 
podlegają ochronie zgodnie z informacją dostępną na stronie internetowej https://bip.piaseczno.eu, 
w przewodniku interesanta, w którym znajduje się treść „klauzuli informacyjnej”. 

 z up. Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno 
mgr inż. arch. Anna Pakulińska-Attia 

Naczelnik Wydziału Urbanistyki i Architektury

Piaseczno, 6 lipca 2022 r.UiA.6721.49.1.2016
KWEW.1279.2022

Syndyk masy upadłości Marioli Skuby 
sprzeda z wolnej ręki w trybie wyboru najkorzystniejszej oferty:

Numer 
składnika

01

Minimalna cena
netto

94.070,00 zł

Składnik masy upadłości 

udziału w wysokości 7/48 w nieruchomości 
gruntowej stanowiącej działki  

nr 294/36 i 294/38 zabudowanej trzema budynkami 
mieszkalnymi o zabudowie bliźniaczej  

w trakcie procesu inwestycyjnego, położone  
w Lesznowoli przy ul. Wilczej,  

księga wieczysta nr WA1I/00027161/1

Oferty w zamkniętych kopertach z adnotacją „oferty na zakup składnika masy 
upadłości Marioli Skuby” należy składać do 29 lipca 2022 r. (liczy się data wpływu  
do kancelarii) na adres kancelarii syndyka masy upadłości:

ul. Czechowska 3/19, 20-072 Lublin. Bliższe informacje na temat przedmiotu sprzedaży 
można uzyskać pod nr 81 479 91 41 lub email: sekretariat@kancelaria-ostrowski.eu

Syndyk zastrzega sobie prawo do przeprowadzenia licytacji w przypadku złożenia 
ofert przez więcej niż jednego oferenta oraz odstąpienia od sprzedaży bez podania 
przyczyn. Zawarcie umowy sprzedaży będzie uzależnione od zapłaty ceny najpóźniej 
w dzień przed przeniesieniem prawa własności. 

Kupujący ponosi wszelkie koszty związane z zwarciem umowy sprzedaży.

     INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 
o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 1899)  informuje, iż na tablicy ogłoszeń  
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie internetowej 
www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz dot.: oddania w dzierżawę na okres  
3 lat, część niezabudowanej nieruchomości położonej w Bielawie gm. Konstancin Jeziorna, stanowiącej 
wg ewidencji gruntów i budynków działkę ewid. nr 822/1 obr. Bielawa, uregulowanej w księdze 
wieczystej nr WA1I/00045341/9, będącej własnością Powiatu Piaseczyńskiego.
Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 01.07.2022 r. 

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

\\\ PIASECZNO

14-letnia Maja Wróbel 
pokazuje bardzo duże 
umiejętności nie tylko 
na kortach krajowych, 
ale również na poziomie 
europejskim. Młoda 
zawodniczka, która ciężko 
pracuje na swój sukces, 
posiada na swoim koncie 
bardzo ważne zwycięstwa.        

M aja Wróbel jest mieszkanką Józe-
fosławia w gminie Piaseczno. Na 

co dzień trenuje ze Stowarzyszeniem 
Trnovsky Mario Tennis Club z Piasecz-
na. To finalistka licznych turniejów 
ogólnopolskich i wojewódzkich, a w jej 

dorobku można znaleźć wiele prestiżo-
wych tytułów takich jak: Mistrzostwo 
Polski do lat 10, Mistrzostwo Polski do 
lat 12 oraz Mistrzostwo Województwa 
Mazowieckiego do lat 12.

W bieżącym roku tenisistka sku-
pia się na najważniejszych turniejach 
krajowych oraz tych organizowanych 
w ramach organizacji Tennis Europe, 
która zrzesza zawodników o 50 naro-
dowościach. W poprzednim sezonie 
rozpoczęła współzawodnictwo na po-
ziomie europejskim, zdobywając swoje 
pierwsze zagraniczne doświadczenie 
w turniejach w Niemczech, Czechach 
i w Hiszpanii.

W maju rozpoczął się kolejny se-
zon turniejowy w ramach organizacji 
Tennis Europe. Maja zaliczyła bardzo 
dobry początek sezonu, rozgrywając 4 
europejskie turnieje, podczas których 
konkurowała z zawodniczkami z Ukra-
iny, Wielkiej Brytanii, Czech, Niemiec, 
Estonii, Danii, a nawet Australii. W 
dwóch turniejach zakończyła rywali-
zację w strefie medalowej:

– w turnieju KIA Polmotor Szczecin Cup 
do lat 14, gdzie zajęła 2 miejsce w grze 
singlowej i 1 w grze deblowej
– w turnieju Olimpijski Wrocław Cup 
do lat 14, w którym zajęła 3 miejsce w 
grze singlowej.

Powyższe osiągnięcia zaowoco-
wały dużym skokiem w europejskim 
rankingu dziewcząt do lat 14 – z 623 
miejsca (na początku roku) na miejsce 
216 w czerwcu bieżącego roku. 

Niedawno rozpoczęły się waka-
cje, które dla zawodników wcale nie 
są okresem wypoczynku i zabawy, ale 
oznaczają zwiększoną liczbę treningów 
i kolejne turnieje.

Gratulujemy sukcesów, a jedno-
cześnie życzymy powodzenia na kolej-
nych zawodach.

Rafał Lipski

\\\ PIASECZNO

Wychowanek MKS Piaseczno 
ma za zadanie pomóc Białej 
Gwieździe w powrocie  
do rozgrywek Ekstraklasy.        

M ichał Żyro to zdecydowanie je-
den z najbardziej znanych piłka-

rzy, którzy przygodę z futbolem roz-
poczynali w Piasecznie. Wychowanek 
trenera Bartosza Kobzy z czasów KS 
Piaseczno (obecnie MKS Piaseczno), 
ma na swoim koncie 4 mecze w senior-
skiej reprezentacji Polski oraz bogatą 
karierę klubową – po opuszczeniu Pia-
seczna występował między innymi w 
takich klubach jak: Legia Warszawa (2 
tytuły mistrza Polski i 4 krajowe pu-
chary), Wolverhampton Wanderers, 
Charlton Athletic, Pogoń Szczecin i 
Piast Gliwice.

Praktycznie cały ostatni sezon (nie 
licząc pierwszych 4 kolejek w Piaście 
Gliwice) Żyro spędził w Jagiellonii 
Białystok, gdzie 13 razy pojawił się na 
boisku, spędzając na nim łącznie 563 
minuty. Podczas pobytu w tej drużynie 
udało mu się strzelić 1 bramkę i zali-

czyć 2 asysty. Jego kontrakt z zespołem 
z Białegostoku dobiegał końca wraz z 
ostatnim dniem czerwca, a obie strony 
nie zdecydowały się na kontynuowanie 
współpracy. Teraz 29-latek będzie miał 
za zadanie przywrócić świetność jedne-
mu z największych klubów w Polsce.

\\\   Trzeba robić swoje
Środkowy napastnik, który gra 

również na skrzydle, podpisał kon-

trakt z I-ligową Wisłą Kraków. Umowa 
obowiązuje do 30 czerwca 2024 roku. 
Debiut zawodnika w koszulce Białej 
Gwiazdy miał miejsce podczas towa-
rzyskiego spotkania przeciwko Garbar-
ni Kraków. Okazja do zaprezentowania 
się krakowskim kibicom w I lidze na-
stąpi zaś 16 lipca w domowym starciu 
z Sandecją Nowy Sącz.

– Ze wszystkich stron można 
usłyszeć, że pierwsza liga jest bardzo 
specyficzna i zdecydowanie różni się 
od tego, z czym mamy do czynienia w 
Ekstraklasie. Uważam jednak, że piłka 
nożna jest na tyle powtarzalną dyscy-
pliną, że trzeba po prostu robić swoje i 
być jednością. Niezależnie od poziomu 
rozgrywkowego, drużyna musi wypra-
cować pewne automatyzmy, by każdy 
zawodnik wiedział, jak zachować się w 
danej sytuacji na boisku. To jest właśnie 
nasze zadanie, dlatego trzeba wyko-
rzystać każdy dzień, by być lepszym od 
rywali nie tylko pod kątem jakości pił-
karskiej, ale też intensywności – wypo-
wiedział się Michał Żyro dla oficjalnej 
strony internetowej Wisły.

Rafał Lipski

Odnosi sukcesy w tenisie

Żyro piłkarzem Wisły Kraków

Maja Wróbel zwycięża w różnych turniejach krajowych oraz zagranicznych

Mieszkanka Józefosławia ciężko 
pracuje na swój sukces

Michał Żyro czeka na debiut ligowy 
w Wiśle Kraków
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Zamów ogłszenie 
DROBNE za DROBNE

Zadzwoń: 786 202 066
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 DAM PRACĘ 
Zatrudnimy Operatorów Monitoringu/Do-
wódcę zmiany- Mysiadło Lokalizacja: Kuro-
patwy 41 System pracy: 12h/ 6:00-18:00 
Stanowiska: Kwalifikowany Dowódca 
zmiany - wymagany KPOF, stawka 20zl net-
to Operator monitoringu-(doświadczenie 
jako operator) stawka 17-18zł netto plus 
premia za ujęcia Oferujemy: terminowe 
wynagrodzenie wypłacane co miesiąc 
darmową opiekę medyczną Zapewniamy 
bezpłatne umundurowanie oraz szkole-
nie stanowiskowe. Dodatkowo płatne pre-
mie za efekty pracy. Tel. 605-955-307 lub  
885-878-165
Firma poszukuje osoby do sprzątania 
biur i pomieszczeń socjalnych. Praca  
na 3/4 etatu, umowa o pracę.  
Praca w Solcu k. Szymanowa.  
Zadzwoń na nr 501 631 374
Doświadczona firma budowlana zatrudni 
PRACOWNIKÓW BUDOWLANYCH: mura-
rzy, pomocników, fachowców do wykoń-
czenia wnętrz. Praca lato-zima, możliwe 
zakwaterowanie, tel. 665 183 980
IMPORTER CIĘŻARÓWEK ZATRUDNI  
LAKIERNIKA, POMOC LAKIERNIKA, 
POMOC DO WARSZTATU SAMOCHODY 
CIĘŻAROWE OD ZARAZ GÓRA KALWARIA 
TEL. 509 237 779
Firma Produkcyjna z Tarczyna poszukuje 
Spawacza, Pomocnika Spawacza  
oraz Operatora Pras Krawędziowych.  
Tel. 695 108 833 
Pracownik sprzątający miasto w Piasecz-
nie, umowa o pracę do 4210 zł/brutto/
miesięcznie, tel: 605333429 
Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza i kierowcę tel. 506 59 55 55
Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395
Zatrudnimy od zaraz elektryków,  
pomocników elektryka, wymagane  
Prawo Jazdy. 668461868
Skład budowlany poszukuje magazyniera, 
Siedliska, tel. 503 150 599

Firma poszukuje osoby do sprzątania hali 
produkcyjnej i magazynowej. Praca w sy-
stemie zmianowym po 12 godz. – 2 dni  
w godz. 6-18, 2 dni przerwy, 2 dni w godz. 
18-6. Praca w Solcu k. Szymanowa, dojazd 
z Warki, Góry Kalwarii i Wilanowa zapew-
niony. Zadzwoń na nr 501 631 374
Poszukiwany pracownik fizyczny:  
ogrody, kostka, ogrodzenia.  
Mile widziane prawo jazdy kat. B,  
tel. 511 126 841 
Panią do opieki nad osobą starszą  
w Żabieńcu, tel. 603 202 133
Przyjmę do zakładania ogrodów, mile  
widziane doświadczenie i prawo jazdy 
kat. B, tel. 511 126 841
Brukarzy z doświadczeniem  
lub do przyuczenia, mile widziane prawo 
jazdy kat. B, tel. 511 126 841
Zatrudnię kierowcę, konwojenta,  
tel. 22 726 86 36, 22 726 83 42
Zatrudnię pracowników do zakładu 
mięsnego w Górze Kalwarii,  
wykwalifikowanych i do przyuczenia, 
tel. 606 259 458 
Zatrudnię Tynkarza maszynowego  
gipsowego, praca w okolicach Grodziska 
Maz., więcej informacji pod numerem 
508796995 

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew. 
 22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339   

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163

Wywóz gałęzi, ogrodnicze, koszenie 
519874891
WYCINKA DRZEW, USŁUGI RĘBAKIEM, 
USŁUGI PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM  
I MINIKOPARKĄ TEL. 537 537 450,  
537 537 650 
Ekipa murarzy przyjmie zlecenie na bu-
dowę domów i remonty wykończeniowe  
w sezonie 2022. Tel. 665 183 980 
Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460
BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63
Automatyczne nawadnianie ogrodów, 
oczka wodne, ogrody. Tel. 504 01 02 01
Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 
Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV. Zadzwoń 501 700 315 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE,ME
BLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233 
Cyklinowanie, remonty tel. 510 128 912 
Docieplanie budynków, malowanie ele-
wacji, podbitka, poddasza tel. 501624562
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30
Docieplanie Budynków 795 96 96 96 
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 
Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721
GLAZURA, REMONTY TEL. 601 219 482

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Elektryk tel. 666 890 886 
Kominiarz tel. 500 214 632 
HYDRAULIK TEL. 735 392 792
Wycinka drzew tel. 505 591 721
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605 
Dachy papą termozgrzewalną,  
tel. 502 473 605
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Cyklinowanie, remonty, tel. 510 128 912
Hydraulik, naprawy, tel. 698 185 911
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Naprawa dachów, rynny, obróbki, papa 
termozgrzewalna, tel. 729 45 99 83
Budowa domów - rozbudowy,  
tel. 730 358 998

KUPIĘ  
KUPIĘ CIĄGNIKI rolnicze, STARE  
MOTOCYKLE WSK, Simson, komar,  
fiat 125p itp. Tel 721-029-688 
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418   

SPRZEDAM  
Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ
Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300
Skup aut na kasację 508206738 
Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ
KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ DO REMONTU,  
Z PROBLEMEM PRAWNYM, 
ZADŁUŻONĄ,UDZIAŁ. TEL. 786-805-828  

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 
1-ka 650, Para 400/Os + Licz 885828884   

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Działki budowlane 800 m2 i działki 
 rekreacyjne k. Prażmowa,  
tel. 602 770 361, 791 394 794 

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144                   

ZDROWIE 
PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA.  
PIASECZNO TEL. 502 031 221

RÓŻNE
Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966
Pomogę seniorom. Tel. 602 636 798 
Złom wywiozę. Tel-669 445 400

MATRYMONIALNE  
Niepalący, poznam Panią ok. 50 lat, 
692915250 

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277
Oddłużanie z pożyczek pozabankowych 
733-150-555
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\\\ PIASECZNO

Szachy to dyscyplina, która 
dzięki pasjonatom tego sportu, 
od kilkudziesięciu lat stale 
rozwija się na terenie gminy. 
Piaseczno może pochwalić się 
mistrzami w tej dyscyplinie  
na skalę światową.          

N a przełomie lat 60. i 70. ubie-
głego wieku w Domu Kultury w 

Piasecznie Henryk Budrewicz założył 
Klub Szachowy „Caissa”. Pierwsze Mi-
strzostwa Szachowe Klubu zorganizo-
wano w 1975 roku. Wzięli w niej udział 
Cz. Jarkiewicz, B.Kamiński, G.Bluszcz, 
T.Bucholc, S.Boryczko, W.Klimkowski, 
R.Wysocki, H.Budrewicz, G.Czajkowski, 
W.Lenart, I.Kwiek, A.Szymański, 
R.Iwan, Z.Cedro, R.Duda, J.Zieliński, 
A.Szymczuk, T.Szczuraszek, C.Cegiełka, 
Z.Strzeciwilk i J.Adamczyk. 

W tamtych latach w Piasecznie 
panowały sprzyjające warunki dla 

rozwoju tej dyscypliny.  Organizowano 
zajęcia dla dzieci, szkółki oraz turnieje. 
Drużynę, która wówczas powstała, jako 
jedną z nielicznych dopuszczono do gry 
w Lidze Warszawskiej. Duży wpływ na 
dyscyplinę na terenie gminy mógł mieć 
rozwój przemysłu, powstawanie du-
żych zakładów pracy, a co za tym szło, 
napływ ludności i poprawa jakości ży-
cia mieszkańców. W Piasecznie i okoli-
cach pojawiały się w środki finansowe 
na działalność kulturalną i sportową. 
Wszystko to sprawiło, że chętnych do 
gry w szachy było coraz więcej.  

\\\   Pasjonaci i inicjatorzy
W kolejnych latach ogromne zna-

czenie dla rozwoju szachów na tere-
nie gminy miała działalność Dariusza 
Różyckiego w Chylicach oraz Andrze-
ja Szczygielskiego w Zalesiu Górnym.  
Obaj tworzyli bardzo silne środowisko 
szachowe we współpracy ze szkołą 
oraz klubem sportowym (Szachylice 
oraz Laura Chylice) i Klubem Kultury 

w Zalesiu Górnym. To w wyniku ich sta-
rań rozpoczęto organizację turniejów 
w obu tych miejscowościach. Szczegól-
nie dużą popularnością cieszyło się w 
Piaseczyńskie Szachogranie. W trakcie 
imprezy młodzież rozwijała szachowe 
umiejętności, a zainteresowanie dyscy-
pliną rosło. 

Pasjonaci tego sportu i jednocześ-
nie pomysłodawcy szachowych inicja-
tyw rozumieli jak ważne jest to, by sza-
chy stały się grą masową, a nie elitarną. 
Dzięki wieloletniej pracy osiągnęli swój 
cel, bo to z tego środowiska wywodzi 
się medalista mistrzostw Polski Patryk 
Chylewski, któremu wróży się ogromną 
karierę. 

\\\   Szachowe mistrzynie
Monika Soćko z Zalesia Górnego 

to wielokrotna mistrzyni Polski meda-
listka Mistrzostw Europy i Mistrzostw 
Świata. To także pierwsza w historii 
Polka, która otrzymała tytuł męskiego 
arcymistrza szachowego (2008 r). Jest 
on przyznawany przez Międzynaro-
dową Federację Szachową za wyniki 
sportowe i jest najwyższym tytułem 
w tej dyscyplinie. Na świecie jest jedy-
nie kilkadziesiąt kobiet arcymistrzów 

męskich, co świadczy o tym, jak trud-
no go zdobyć. Soćko najwyższy ran-
king osiągnęła w 2008 r., z wynikiem 
2505 punktów zajmowała 11. lokatę 
na światowej liście kobiet FIDE, czyli 
Międzynarodowej Federacji Szachowej. 
Tym samym została pierwszą polską 
szachistką, która przekroczyła granicę 
2500 punktów. 

Tytuły szachowe zdobywała także 
Iweta Ida Rajlich (z domu Radziewicz), 
arcymistrzyni i mistrz międzynarodo-
wy FIDE. To wielokrotna indywidual-
na i drużynowa mistrzyni Polski oraz 
pięciokrotna medalistka mistrzostw 
Europy (w tym trzy tytuły mistrzyni). 
W 2012 r. zwyciężyła w cyklicznym 
turnieju First Saturday w Budapeszcie, 
wypełniając pierwszą normę na męski 
tytuł arcymistrza. 

\\\   Wychowają kolejnych  
mistrzów?

Mąż Moniki Soćko, Bartosz, rów-
nież zdobył tytuł męskiego arcymi-
strza. Najwyżej w światowym rankingu 
znajdował się w 2014 roku. Wówczas z 
wynikiem 2663 punkty plasował się na 

81 miejsce na liście FIDE. Soćko przy-
służył się szachom także na szczeblu 
ogólnokrajowym, pełniąc funkcję tre-
nera kadry narodowej i to z sukcesami. 
Był jednym z twórców sukcesu druży-
ny, która na olimpiadzie szachowej za-
jęła historyczne 4 miejsce, pokonując 
takie potęgi jak USA czy Rosja. 

Soćko opiekuje się sekcją szachową 
w działającym pod Piasecznem klubie 
„Hubertus”. Z kolei w UKS-ie Szachyli-
ce młodych szachistów kształtuje inny 
znany utalentowany zawodnik tej dy-
scypliny – Mistrz Krajowy Maciej Nur-
kiewicz. Na swoim koncie ma on m.in. 
5 drużynowych medali Mistrzostw 
Polski.

W związku z tak wspaniałym gro-
nem pasjonatów i niezwykle utalento-
wanych szachistów, spodziewać moż-
na się kolejnych szachowych inicjatyw 
oraz sukcesów. Wśród szczególnie do-
brze rokujących młodych zawodników 
wymienia się m.in.: Jagodę Dzierzgow-
ską i ww. Patryka Chylewskiego.

Anna Żuber
Na podstawie książki Agnieszki Cubały  

„Sportowe dzieje Piaseczna”.

Piaseczno szachami stoi

K S Laura Chylice od wielu lat popularyzuje szachy na 
terenie powiatu piaseczyńskiego, gdzie dzieci oraz 

młodzież uczestniczą w licznych turniejach. Oddajemy głos 
Dariuszowi Różyckiemu, Prezesowi szachowego klubu KS 
Laura Chylice.
\\\ Jakie były największe sukcesy szachowe zawodników 
z Chylic w ostatnich latach?
Nie wiem, do jakiego okresu zawęzić pojęcie „ostatnie lata”. 
Do największych sukcesów szachowych należą:

– Indywidualnie: Mistrzostwo Polski w kategorii niepeł-
nosprawnych Łukasza Nowaka (rok 2021 i 2022); srebrny 
medal Indywidualnych Mistrzostw Polski do lat 20 (rok 
2020), złoto Indywidualnych Mistrzostw Polski Juniorów 
do lat 18 (rok 2019), srebrny medal Indywidualnych Mi-
strzostw Polski Juniorów do lat 14 (rok 2015) Patryka Chy-
lewskiego; brąz Indywidualnych Mistrzostw Polski Juniorów 
do lat 18 (rok 2019) Igora Kowalskiego; brąz Indywidu-
alnych Mistrzostw Polski Juniorów do lat 16 (rok 2015) 
Mikołaja Winiarskiego, który wcześniej był mistrzem do 

lat 12; srebrny medal Indywidualnych Mistrzostw Polski 
Juniorów do lat 12 (rok 2014) Poli Mościckiej.

– Drużynowo: wicemistrzostwo Polski juniorów (rok 
2017), 12 miejsce w Drużynowych Mistrzostwach Europy 
Juniorów (rok 2017), brąz Drużynowych Mistrzostw Polski 
Juniorów w roku 2018 i 2019, a także utrzymanie drużyny 
seniorów na poziomie I ligi przez ostatnie 3 lata.
\\\ Czy szachy to sport, który może uprawiać każdy? Jakie 
trzeba mieć do niego predyspozycje?
Szachy są dla wszystkich. Każdy może grać na stosownym 
dla siebie poziomie. Świadczy o tym ich popularność. To trze-
ci pod względem popularności sport po piłce nożnej i lekkiej 
atletyce. Predyspozycje trzeba mieć dopiero, gdy mówimy 
o grze wyczynowej. Nawet tam się uważa, że najważniejszą 
predyspozycją jest chęć do pracy.
\\\ Dlaczego warto postawić na szachy?
Wydaje się, że postęp cywilizacyjny jest głównie wynikiem 
pracy intelektu. Stawiając na szachy, stawiamy na intelekt.
\\\ Dziękujemy za rozmowę.

Stawiając na szachy, stawiamy na intelekt
W krótkim wywiadzie porozmawialiśmy o sukcesach szachistów z Chylic oraz o tym, dlaczego szachy są wyjątkowym sportem i warto na nie postawić.
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Jagoda Dzierzgowska podczas gry z trenerem Henrykiem Budrewiczem

Pierwsze szachowe mistrzostwa „CAISSY” – Piaseczno 1975 rok

Monika Soćko z Zalesia 
Górnego to pierwsza 

w historii Polka, która 
otrzymała tytuł męskiego 
arcymistrza szachowego 

(2008 r).
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Dariusz Różycki, Prezes klubu szachowego KS Laura Chylice


